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Mnohí poslanci s uznesením o ťažbe dreva v lesoparku nesúhlasia
Mnohí poslanci vraj ne-

vedeli o čom hlasujú 
a boli uvedení do omylu. 
Aj to sú argumenty, na 
základe ktorých niektorí 
mestskí zastupitelia nesú-
hlasia s uznesením, ktoré 
prijali na ostatnej júnovej 
schôdzi v noci.
 Na návrh starostu Devín-
skej Novej Vsi a mestského 
poslanca Milana Jambora 
totiž poslanci zrušili uznese-
nie zastupiteľstva z októbra 

2014, na základe ktorého pla-
tili v mestských lesoch obme-
dzenia, ktoré obmedzili ťažbu 
v mestských lesoch, či zákaz 
vjazdu motorových vozidiel 
na Železnú studienku a sta-
vebnú uzáveru v tomto úze-
mí. Primátor Bratislavy Ivo 
Nesrovnal hneď avizoval, že 
aktuálne rozhodnutie mest-
ského zastupiteľstva nepod-
píše. Znamená to, že o návrhu 
uznesenia sa bude hlasovať 
opätovne. 

 „Išlo o poslanecký návrh, 
ktorý bol prednesený ne-
dostatočne zrozumiteľne a 
viacerí poslanci boli uvedení 
do omylu“, povedal predseda 
klubu nezávislých poslancov 
Jozef Uhler. Takýto postup 
považuje klub na netranspa-
rentný a v jednoznačnom roz-
pore so záujmami Bratislavča-
nov a návštevníkov mesta.
 Milan Jambor ešte v máji 
uviedol, že ťažba v bratislav-
ských mestských lesoch by 

sa mala zvýšiť zo súčasných 
5000 metrov kubických (m3) 
za rok, inak dôjde k prestar-
nutiu porastov, nevyužívaniu 
ich hospodárskeho potenci-
álu, zhoršovaniu ich kvality, 
či možnému ohrozovaniu 
návštevníkov lesa suchými 
konármi. Podľa Jambora je 
takéto obmedzenie ťažby pre 
les škodlivé. Ako tvrdí, za os-
tatných 50 rokov sa v brati-
slavských lesoch ťažilo ročne 
v priemere 18 000 m3 dreva. 

Taktiež upozornil, že Bratisla-
va pre zníženú ťažbu v mest-
ských lesoch prichádza ročne 
o 300 000 eur. (Opatrenie bolo 
v platnosti 2 roky). 
 So zvýšenou ťažbou v bra-
tislavských lesoch však nesú-
hlasí iniciatíva Naše Karpaty. 
Zníženie ťažby na aktuálnu 
úroveň bolo podľa nej súčas-
ťou balíčka opatrení na pod-
poru rekreácie a športu. „Ide 
o kompromisné riešenie vede-
nia mesta Bratislavy, odborní-

kov, ochranárov a občianskej 
verejnosti. Zvyšovať ťažbu 
dreva v čase, keď Bratislavča-
nia žiadajú zvýšenie ochrany 
lesov tak, ako nikdy predtým, 
považujeme za neprofesio-
nálne,“ uviedol Marek Páva. 
V rekreačných lesoch musí 
byť podľa neho prioritná re-
kreačná funkcia, nie ťažba 
dreva.

(rl, tasr)

Horúčavy a 
cestovanie vo 
vozidlách MHD
Aj vy ste už zažili v ho-
rúcich k letných dňoch 
nedýchateľný vzduch vo 
vozidlách MHD a neve-
deli ste čo robiť? Alebo 
ste otvárali okná napriek 
tomu, že ste sa viezli v kli-
matizovanom autobuse,  
trolejbuse, či električke? 
 Cestujúci bývajú často 
bezradní, potrebujú čerstvý 
vzduch, inak môže byť nie-
ktorým aj na odpadnutie. Ako 
to vlastne vo vozidlách MHD 
funguje z pohľadu vetrania? 
Spýtali sme sa priamo Do-
pravného podniku Bratislava. 
Tu sú informácie, ktoré do-
pravca poskytol.

Klimatizácia vo vozidlách 
MHD 
 Všetky klimatizované vo-
zidlá sú označené piktogra-
mom. Autobusy - DPB, a.s., 
má dva typy klimatizovaných 
autobusov, v jedných sa klíma 
zapína automaticky akonáhle 
vonkajšia teplota presiahne 
24 stupňov, v ostatných ju vo-
diči zapínajú na základe cen-
trálnej výzvy dispečingu.
Nové trolejbusy a autobu-
sy - Klimatizáciu v nových 
trolejbusoch a autobusoch 
ovládajú vodiči. Zapnú ju 
akonáhle vonkajšia teplota 
presiahne 24 stupňov alebo 
na základe centrálnej vý-
zvy dispečingu. Vo všetkých 
autobusoch majú cestujúci 
možnosť otvoriť okno pre prí-
sun čerstvého, aj keď teplého 
vzduchu. Avšak pripomína-
me, že ak cestujúci otvárajú 
okná vo vozidlách pri zapnu-
tej klimatizácii, znižujú tým 
jej účinnosť. Práve cestujúci 
často otvárajú okná a klíma 
je potom neefektívna. Takis-
to dochádza k enormnému 
úniku vychladeného vzduchu 
počas státia vozidiel na za-
stávkach, kedy teplo sála do 
vozidiel. Zároveň, nie všet-
kým cestujúcim vyhovujú 
klimatizované spoje, či už 
mladým (aj kvôli rôznym aler-
giám), no taktiež aj tým star-
ším, nakoľko pri teplotných 
rozdieloch môžu mať zdra-
votné problémy.

(pokračovanie na str. 3)

Po 206 dňoch od ofi ci-
álneho termínu dokon-

čenia stavby prvej etapy 
nosného systému MHD do 
Petržalky, ktorým bol 15. 
december 2015, sa Bra-
tislavčania dočkali prvej 
ofi ciálnej jazdy električky 
pre verejnosť cez Starý 
most 8. júla 2016 podve-
čer.
 Okrem linky číslo 1, kto-

rá spojí Petržalku s hlavnou 

železničnou stanicou, má cez 

Starý most od 9. júla premá-

vať aj linka č. 3., ktorá spojí 

Petržalku s Račou. Zmeny v 

grafi kone v súvislosti s otvo-

rením Starého mosta sa do-

tknú aj autobusovej linky č. 

95, ktorej trasa bude skrátená 

po novovytvorený prestupo-

vý uzol medzi električkami a 

autobusmi, v križovatke ulíc 

Bosákova, Jantárová cesta, 

Farského. Dopravu k pre-

stupnej zastávke „Farského“ 

zabezpečia aj autobusy č. 84 

a 99. V tejto súvislosti zanikla 

linka autobusov č. 82.

 Začiatky realizácie projek-

tu Nosného dopravného sys-

tému na báze rýchlej električ-

ky siahajú do roku 2003, keď 

po trojkolovej širokej diskusií 

laickej a odbornej verejnosti 

bolo oslovených 8 riešiteľ-

ských kolektívov. Vyhodnote-

ním šiestich predložených ná-

vrhov bola formulácia zásad 

riešenia, ktoré boli schválené 

uznesením mestského zastu-

piteľstva a pripravené riešenie 

je realizáciou schválených zá-

sad.

(pokračovanie na str. 6)

Na dočasne obnovenom 
nábreží sa už korzujú ľudia
Dvořákovo nábrežie je 

po rokoch upravené a 
dá sa využívať. Ak by toto 
mal byť trvalý stav, bolo 
by to sklamanie. Investor 
sa ale zaviazal, že o 3 roky 
vytvorí novú promenádu. 
Verme, že bude moderná 
a pekná. 
 Tá dočasná, je samozrej-
me neporovnateľne lepšia, 
ako bola tá rozbitá bez svetiel, 
rozbitými chodníkmi, a pod. 
Pribudlo tu nové osvetlenie, 
lavičky a odpadkové koše, 
opravené výklenky a kovové 
zábradlie, upravené stromy, 
stojany na opretie bicyklov. 
Povrch promenády je asfalto-
vý, čo asi nie je vhodné na kor-

zovanie - a uvidí sa, čo urobia 
horúčavy s asfaltom, keď ho 
rozpáli slnko. Moderná pro-
menáda si bude vyžadovať va-
riabilitu povrchového stvár-
nenia. Lavičky sú síce pekné, 
ale je ich málo. Namiesto 
trávy vyrastá na niektorých 
plochách zelene burina. Za-
tiaľ nebola vyznačená cyklot-
rasa tak, aby bolo jasné, kadiaľ 
môžu a majú jazdiť cyklisti. Je 
jasné, že ide o promenádu a 
nie klasickú cyklistickú dráhu, 
preto by cyklisti i korčuliari 
mali jazdiť pomaly a opatrne a 
treba im to asi pripomínať ta-
buľkami, alebo inteligentnými 
spomaľovačmi

(pokračovanie na str. 4)

V rámci mestských hradieb opäť 
sprístupnili tzv. Baxovu vežu
Ako súčasť mestských 

hradieb otvorili ne-
dávno tzv. Baxovu vežu, 
ktorá bola súčasťou se-
verozápadného opevne-
nia. Veža bola od roku 
2001 čiastočne uzavretá 
kvôli havarijného stavu. 
Návštevníci mestských 
hradieb si môžu pozrieť aj 
zvnútra denne od 10:00 do 
20:00 h.
 Veža bola neprístupná od 
roku 2001 kvôli zlému scho-
disku, ktoré vedie na hornú 
terasu. Rekonštrukciu robil 
Generálny investor Bratisla-
vy a týkala sa nielen opravy 
schodiska, ale aj úpravy a vy-
čistenia priestoru od náleto-

vej zelene, natierania mreží a 
zábradlí. Sprístupnená je tak 
terasa, ktorá vedie na príze-
mie, kde sa nachádza pec na 
tavenie farebných kovov a tiež 
aj terasa s výhľadom na Staro-
mestskú ulicu. „Do vyriešenia 
statického zabezpečenia štíto-
vej steny objektu Kapitulská 
6-10 dočasne zostane uzav-
retý priestor medzi lávkou 
vedúcou nad Staromestskou 
ulicou a sprístupnenou časťou 
uličky od priestoru Severozá-
padnej veže mestského opev-
nenia,“ povedal riaditeľ mest-
skej organizácie Generálny 
investor Bratislavy Vladimír 
Gašperák. 

(pokračovanie na str. 4)

foto TASR

Samospráva 
s prebytkom viac 
ako 7 miliónov
Hlavné mesto v minu-

lom roku hospodári-
lo s prebytkom vo výške 
zhruba 7,3 milióna eur. 
Rozdelený je do rezervné-
ho fondu, z ktorého môžu 
byť hradené kapitálové 
výdavky mesta, fondu roz-
voja bývania, fondu static-
kej dopravy a fondu rozvo-
ja telesnej kultúry.
 Vyplýva to z návrhu záve-

rečného účtu Bratislavy za rok 

2015, ktorý schválilo ostatné 

mestské zastupiteľstvo. Za 

minulý rok predstavovali cel-

kové príjmy rozpočtu vráta-

ne fi nančných operácií 350,2 

milióna eur a výdavky boli na 

úrovni 342,9 milióna eur.

 Primátor Bratislavy Ivo 

Nesrovnal na rokovaní mest-

ských poslancov 30. júna 

uviedol, že takéto rozpočtové 

hospodárenie je výsledkom 

spoločnej práce. „Keď si spo-

meniete, kde sme boli takto 

pred rokom, začínali sme 

v rozpočtovom provizóriu, 

hrozilo, že prídeme o dotáciu 

z EÚ. Som rád, že našou spo-

ločnou prácou sa podarilo ne-

priaznivý stav zvrátiť,“ skon-

štatoval primátor.

 Podľa jeho slov sa podarilo 

zrealizovať projekty, ktoré boli 

spolufi nancované z prostried-

kov EÚ v oblasti dopravy a 

dopravnej infraštruktúry či 

informatizácie služieb samo-

správy. Taktiež mesto zvýšilo 

výdavky na opravu a údržbu 

komunikácií, čistotu, starost-

livosť o zeleň či sociálne služ-

by. Nesrovnal podotkol, že sa 

hlavnému mestu podarilo zní-

žiť aj svoje záväzky. 

 (tasr, red)
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Vašimi očami

Napísali ste nám

Starostovia o snahe redukovať 
stavebné úrady v Bratislave
V súvislosti s viacnásob-

nými vyjadreniami pri-
mátora, že chce zredukovať 
stavebné úrady v Bratislave, 
sme sa spýtali niektorých 
starostov mestských častí, 
čo je podľa nich za inicia-
tívou I. Nesrovnala rušiť 
(znížiť počty) stavebné úra-
dy v Bratislave. 
Prospeje to chodu sa-
mosprávy hl. mesta? Ak 
áno, v čom, ak nie pre-
čo?

NOVÉ MESTO, starosta 
Rudolf Kusý:
 Podľa môjho názoru by 
stavebné úrady mali prejsť 
opätovne na štát a samo-
správa by sa mala sústre-
diť na územné plánovanie. 
V prípade stavebných úra-
dov totiž sedia starostovia 
na dvoch stoličkách. Sto-
lička úradníka, ktorý musí 
podpísať povolenie ako-
náhle žiadateľ splní všetky 
zákonné požiadavky a sto-
lička zástupcu ľudí, ktorí už 
sú proti výstavbe.

DÚBRAVKA, starosta 
Martin Zaťovič:
 Stavebný úrad je pre-
neseným výkonom štátnej 
správy, peniaze na jeho 
fungovanie poskytuje štát, 
nepokryjú však všetky ná-
klady, mestská časť na chod 
úradu dopláca. Preto by to 
bolo prospešné z ekono-
mického hľadiska. Otázny 
je však prospech pre obča-
na. Ako by úrad fungoval 
prakticky, či by občan za vy-
bavovaním nemusel ďaleko 
cestovať, či by sa nepredĺžili 
lehoty na vybavenie a či by 
sa takto činnosť stavebného 
úradu sfunkčnila alebo nie.

PODUNAJSKÉ BISKU-
PICE, starostka Alžbeta 
Ožvaldová:
 Súhlasíme so znížením 
počtu stavebných úradov za 
predpokladu, že nenasta-
ne väčší chaos. Pracovníci 
stavebného úradu v jednom 
katastri (v jednej mestskej 
časti) majú väčší prehľad 
o území, na ktorom sa roz-
hoduje, bližšie sú k občano-
vi. Čo sa týka „zjednotenia 
výkladu územného plánu“ 
máme za to, že ÚP, ako aj 
stavebný zákon platí pre 
všetkých rovnako a všade! K 
otázke efektívnosti konaní 
na stavebných úradoch mô-
žeme len pripomenúť, že 
vydanie záväzného stano-
viska k investičnej činnosti 
trvá v súčasnosti na magis-
tráte niekoľko mesiacov až 
rok, čiže treba zefektívniť 
prácu hlavne tam. K otázke 
odstraňovania reklamných 
zariadení si myslíme, že 
túto kompetenciu staveb-
ného úradu kľudne môže 
prevziať Magistrát do svojej 
pôsobnosti, nech nám uká-
že skrátenie zákonnej doby 
vybavovania. Hlavným 
problémom do dnešného 
dňa je, že nemáme prijatý 
nový stavebný zákon. Mô-

žeme len dúfať, že nový sta-
vebný zákon bude riešiť tie 
problémy, ktoré v súčasnom 
stavebnom zákone chýbajú.

VAJNORY, starosta 
Ján Mrva:
Zo strany primátora je to 
sčasti aj neznalosť a chýba-
júca skúsenosť so stavebným 
úradom na poste starostu - ale 
aj zámer centralizovať úrady 
opäť bližšie k sebe a mať na 
ne väčší vplyv. Myslím si aj, že 
tento zámer nie je z jeho hla-
vy, ale z hlavy „múdrej a tak 
veľmi od obyvateľov mesta i 
krajiny vzdialenej“ vládnej ko-
alície. Neušetrí sa nič, lebo ak 
teraz nestíhajú stavebné úrady 
agendu vo väčších mestských 
častiach, tak tomu bude aj po 
zlúčení. A pracovníci sú aj 
teraz špecializovaní dostatoč-
ne. Žiaden, opakujem, žiaden 
chaos v systéme stavebných 
úradov nie je a sú blízko ľu-
ďom. Krásny fungujúci prí-
klad je združený st. úrad pre 
Jarovce, Rusovce a Čunovo 
v Rusovciach.

RUŽINOV, starosta 
Dušan Pekár:
Podľa mňa by stavebné úrady 
nemali byť na meste ani na 
mestských častiach, mali by sa 
opäť vrátiť štátu ako štátna in-
štitúcia. Mesto a mestské časti 
by konečne začali spolupra-
covať a hájili by verejný záu-
jem svojho územia, regulovali 
by svoje územia – dúfam, že 
jednoduchšie, ľahšie a hlavne 
spoločne. Obciam a mestám 
by zostala regulácia z pohľadu 
územného plánu. Dnes často 
dochádza k nedorozumeniam, 
keď hlavné mesto vydá stano-
visko, ktoré nekorešponduje 
so stanoviskom mestskej časti.

LAMAČ, starosta 
Peter Šramko:
Pre obyvateľov sú samostatné 
stavebné úrady v mestských 
častiach výhodné v zmysle 
služby občanom. Najväčším 
problémom sú stanoviská 
hlavného mesta, na ktoré je 
treba čakať veľmi dlho a väč-
šinou to trvá dlhšie ako 30 
dní, sú svetlé výnimky. Tých 
tridsať dní by malo byť nepí-
saným pravidlom. Buď je to 
v súlade s územným plánom 
alebo nie. Ale hľadať nejaké 
iné vzťahy je dôvodným podo-
zrením, prečo to trvá dlhšie.

(rl)

Primátor chce redukovať počet 
stavebných úradov
Primátor Ivo Nesrovnal 

sa v médiách často 
vyjadruje k stavebným 
úradom v mestských čas-
tiach. Vyjadril sa aj, že je 
potrebné implementovať 
nový stavebný zákon, 
ktorý umožní efektívnej-
šie a rýchlejšie pracovať 
s urbanizmom a životným 
prostredím. „Pre Bratisla-
vu to znamená vyrovnať 
sa s tým chaosom 15 sta-
vebných úradov na území 
mesta.“
 Podľa primátora treba sys-
tém zjednodušiť. „Zjednotí sa 
tak výklad územného plánu, 
ubudne úradníkov a tí zvyšní 
sa budú môcť špecializovať. 
Zrýchli sa tiež rozhodovanie a 
ušetria fi nančné prostriedky,“ 
vyjadril sa k tejto téme. Štyri 
nové stavebné úrady by mali 
podľa neho sídliť v okresoch, 
ktorých má Bratislava päť.
 V prípade Bratislavy je 
podľa I. Nesrovnala zásadný 
problém v tom, že Bratislava 

má 15 stavebných úradov - 
jednoduchšie sa odstraňujú 
reklamné zariadenia v iných 
mestách, kde je iba 1 stavebný 
úrad. „Budem preto rokovať 
so starostami ako zefektív-
niť konanie na stavebných 
úradoch, budem sa snažiť 
o zníženie počtu stavebných 
úradov a chcem rokovať 
s poslancami parlamentu 
o zmenách v stavebnom zá-
kone a cestnom zákone, aby 
došlo k skráteniu lehôt na 
odstraňovanie nelegálnej re-
klamy. Jednoducho bojujem 
za to, aby Bratislava mohla 
konať a efektívne odstraňovať 
reklamu a stanovovať pravidlá 
na jej umiestňovanie,“ uviedol 
v minulosti primátor. 
 Pripomeňme, že jediný 
spoločný stavebný úrad majú 
mestské časti Čunovo, Jarovce 
a Rusovce. Ostatné mestské 
časti majú samostatné. Čo si o 
tom myslia niektorí starosto-
via, sa dozviete v inom článku.

(rl)

Petíciu za zákaz herní podpísalo 
viac ako 136-tisíc ľudí
Do podateľne brati-

slavského magistrátu 
koncom júna odovzdali 
petíciu za zákaz hazardu v 
hlavnom meste, pod ktorú 
sa podpísalo 136 139 ľudí. 
Petíciu spustil minulý rok 
primátor Bratislavy a sta-
rostovia jej mestských 
častí. 
 Iniciatívu zdôvodnili tým, 
že výskyt hazardu i počet kasín 
a herní v hlavnom meste pre-
siahol únosnú mieru. Pouká-
zali pritom na sociálne prob-
lémy i rozvrat rodín, ktoré 
prináša patologické hráčstvo. 
„V máji 2015 sme s malým 
srdcom starostovia a primátor 
dúfali, že sa nám to podarí. 
Bolo to viac ako 800 dobro-
voľníkov, ktorí spolupracovali 
na zbieraní petičných hárkov. 
Získali sme 136 139 podpisov 
na 8018 hárkoch, čo je veľký 
úspech,“ skonštatoval spolu-
organizátor petície a starosta 
Vajnôr Ján Mrva. Ak podľa 
neho proces prebehne úspeš-
ne, v roku 2018 by už nemali 
byť v bratislavských uliciach 
žiadne herne.
 Na to, aby bola petícia 

úspešná, bolo potrebné získať 
podpisy od 30 percent dospe-
lých Bratislavčanov, čo je asi 
106 000 obyvateľov. Vyzbie-
rané petičné hárky preto te-
raz magistrát hlavného mesta 
skontroluje. Po schválení a vy-
daní VZN sa od dátumu jeho 
účinnosti nebudú vydávať 
nové licencie na prevádzko-
vanie hazardných hier na úze-
mí hlavného mesta. Licencie, 
ktoré boli udelené pred účin-
nosťou VZN, budú naďalej 
platné do doby skončenia ich 
platnosti.
 Podľa zákona o hazard-
ných hrách v súčasnosti hlav-
né mesto udelí individuálnu 
licenciu žiadateľovi, ktorý 
predloží úplnú žiadosť a pre-
ukáže splnenie podmienok 
ustanovených zákonom. „Ak 
prevádzkovateľ splní všetky 
zákonné podmienky, hlavné 
mesto mu individuálnu licen-
ciu musí vydať. Bratislava i iné 
obce tak v boji s hazardom 
ťahajú za kratší koniec,“ po-
dotkla hovorkyňa hlavného 
mesta.

(tasr, red)

Asociácia zábavy a hier s priebehom 
petície proti hazardu nesúhlasí
Asociácia zábavy a hier 

nesúhlasí s priebe-
hom a ani s relevantnos-
ťou petície, ktorá podľa 
nej účelovo, vyše roka 
štvala verejnosť proti pre-
vádzkam s výhernými prí-
strojmi v Bratislave a ná-
sledne v ďalších mestách 
Slovenska.
 „Ľudia boli touto petíciou 
hrubo oklamaní a zneuži-
tí populistickými politikmi 
pred parlamentnými voľbami 
a neskôr aktivistami. Asociá-
cia preto bude trvať na tom, 
aby bola petícia dôsledne 
prešetrená nielen z hľadiska 
právoplatnosti podpisov, ale 
aj jej právnej opodstatnenos-
ti.  „Právne spoločnosti, kto-
ré nás v tejto veci zastupujú, 

upozorňujú na viacero poru-
šení zákonov, či už pri zbere 
alebo aj pri samotnom spus-
tení petície,“ dodala Lukáčo-
vá. Prevádzkovatelia zlúčení 
v Asociácii sú práve na zákla-
de právnych analýz presved-
čení, že spor vyhrajú. Zároveň 
opakovane upozorňujú, že lik-
vidáciou ich prevádzok príde 
bratislavský rozpočet zhru-
ba o štyri a pol milióna eur 
a stovky ľudí ostanú bez práce. 
Problém patologických hrá-
čov prohibícia nijako nevy-
rieši. Mesto zaplaví čierny trh 
tak ako ukázala prax z neďa-
lekého Brna. V ňom po roku 
už opäť začínajú s prvými po-
voleniami pre legálny hazard, 
uvádza Asociácia.

(red)

Problémy s parkovaním
Predpokladám, že mest-

skí poslanci každého 
väčšieho mesta na Sloven-
sku pozorne sledujú vývoj 
parkovacej kauzy v Koši-
ciach – oni chcú zistiť, do 
akej miery by sa im pre-
piekla arogancia moci vo 
vlastnom meste. No spo-
zornieť by mali najmä ob-
čania a najviac sa to asi týka 
Bratislavčanov. Už aspoň 
30 rokov sa mestské sprá-
vy okúňajú skutočne riešiť 
tento problém – ich typic-
ká odpoveď (sťaby Pavlo-
vov refl ex) je zvýšiť dane. 
Peniaze však nikdy nejdú 
tam, kam by mali – ani 
v prípade Košíc, ani v prí-
pade Bratislavy, kde sme už 
zažili niekoľko podobných 
pokusov.
 Problémy s parkovaním 
však pretrvávajú kvôli nie-
koľkým podstatným príči-
nám: Politici majú zbíjanie 
a aroganciu moci v krvi 
a bez rázneho a jasného 
tlaku verejnosti sa ho ne-
zbavia, ani sa len nekrotia. 
A 20, či 50 poslancov sa 
skôr zjednotí a dohodne 
než tisíce, či státisíce ob-
čanov. Politika ani poli-
tické strany v tom nehrajú 
žiadnu rolu – až na to, že 
po rôznych úradoch sú po-
schovávaní kadejakí .„zele-
ní“ byrokrati, ktorí nechcú, 
aby vôbec niekto jazdil na 
aute. Druhá strana poli-
tickej moci je všeobecné 
nič-nerobenie a odkladanie 
akýchkoľvek rozhodnutí – 
najmä ak to znamená vý-
davky, ktoré uberú zo zdro-
jov, ktoré sa dajú ukradnúť 
inde (a ľahšie). Ďalšie, čo 
majú politici v krvi je „bla-
hosklonné“ odsúhlasovanie 
stavebných projektov – sa-
mozrejme, pokiaľ to nie sú 
garáže. Povolenia na novo-
stavby sú udeľované ako na 

páse, aj keď s neomylnou pra-
videlnosťou nespĺňajú práve 
podmienku poskytnúť aspoň 
minimálny počet parkovacích 
miest pre vlastných nájom-
níkov. (Prečo asi?) A tak sme 
svedkami nekonečného radu 
stavieb na miestach, kde sa to 
zaručene nehodí a kde už pred 
stavbou bol problém s dopra-
vou a obzvlášť s parkovaním. 
Mnohí ľudia majú sklony k 
elitárstvu. Toto sa napr. pre-
javuje požiadavkou povoliť 
parkovanie vo svojom okolí 
len autám zaregistrovaným v 
tej štvrti. Miestna byrokracia 
toto vždy uvíta, lebo zas môže 
nazbíjať nejaké groše a získajú 
„prehľad“ o tom, kto kde býva 
(ale to je úchylka do iného 
článku). Tieto elitárske sklo-
ny silnejú smerom do centra 
mesta, kde je hustota bývania 
a podnikania najväčšia ... a 
často naberajú až hysterické 
úrovne.
 Myslím, že je načase, aby 
ľudia, čo tak veľmi chcú bývať 
v centre, konečne pochopili, 
že tam nie je priestor pre ich 
4 autá. Vlastne pre ani jedno. 
A o pešej zóne ani nehovorím. 
Ďalší prejav elitárstva je pre-
nájom verejného priestran-
stva na súkromné parkovacie 
miesto (napr. na ulici), ktoré 
je potom väčšinu dňa prázd-
ne, no najmä, že miestny úrad 
má „radosť“. Takéto úchylky 
verejného priestranstva by 
som úplne zakázal, pokiaľ 
na to nie sú pracovné (napr. 
taxík) alebo zdravotané prí-
činy. Takže, ak chcú mestské 
správy skutočne riešiť tento 
problém, mali by začať s vy-
daním stavebných povolení 
na poschodové garáže... a ich 
súkromní majitelia si potom 
kľudne môžu pýtať nájomné. 
Ale aspoň budeme vedieť kam 
tie peniaze idú.

Fred Nicholson

Mestská časť
Bratislava-Rusovce

oznamuje vypísanie verejnej 
obchodnej súťaže na predaj 
stavebného pozemku vo výme-
re 867 m2, k. ú. Rusovce (Vý-
vojová ulica). Minimálna kúpna 
cena je 133.345, -€.
Podmienky verejnej súťaže je 
možné si vyzdvihnúť na Miest-
nom úrade MČ Bratislava-Ru-
sovce, Vývojová 8, 851 10 Bra-
tislava, tel. č. 02/68 20 70 31
do 31.08.2016.
Ponuky je možné odovzdať
rovnako do termínu 
31.08.2016.

S horúčavami nám pomôžu cisterny
Bratislava bude aj tento 

rok v spolupráci s Bra-
tislavskou vodárenskou 
spoločnosťou, a. s., po-
čas horúcich letných dní 
zabezpečovať prevádz-
ku cisterien s pitnou vo-
dou na Hlavnom námestí 
a Poštovej ulici.
 Cieľom je ponúknuť mož-
nosť osviežiť sa a doplniť pitný 
režim pre Bratislavčanov, ale 
aj návštevníkov mesta, keď 
teploty v meste dosahujú vy-
soké hodnoty. Cisterny s pit-

nou vodou budú k dispozícii 
vždy, keď teplota vystúpi dl-
hodobejšie nad 30 ˚C.
 Pohár vody si budú môcť 
dopriať návštevníci, turisti 
a obyvatelia mesta Bratislavy 
na Hlavnom námestí a na Poš-
tovej ulici vždy v čase od 10:00 
do približne 18:00 hod. 
 O túto možnosť bol už 
v minulom roku skutočne veľ-
ký záujem. Priemerná spotre-
ba vody bola počas minulého 
leta 2000 litrov vody denne. 
 (red)
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Horúčavy a cestovanie 
vo vozidlách MHD
(dokončenie zo str. 1)

DPB zaznamenáva roz-
dielne názory na klimati-
zované vozidlá, niekomu 
vyhovujú, niekomu nao-
pak nie.
 Letná norma spotreby 
nafty zohľadňuje prevádzku 
klimatizácie, preto DPB od-
mieta, že by vodiči boli moti-
vovaní nezapínať klimatizáciu 
pre komfort vyšší cestujúcich 
v snahe ušetriť naftu.
Nové električky - Klimatizá-
cia v električkách pracuje au-
tomaticky – podľa teploty buď 
kúri, vetrá alebo chladí. Elek-
tričky a trolejbusy sú schvá-
lené dráhové vozidlá, ktorých 
spôsobilosť na prevádzku bola 
overená aj skúškou klimati-
zácie. Preto v električkách 
a trolejbusoch klimatizácia 
automaticky funguje podľa 
hygienických noriem, ktoré 
zabezpečujú, že vo vozid-
le cirkuluje nielen chladený 
resp. zohrievaný vzduch, ale 

je zabezpečený aj prívod čer-
stvého vzduchu zvonka a to 
podľa obsaditeľnosti vozidla – 
privádza sa predpísané množ-
stvo vzduchu za jednotku 
času na každú osobu, ktorá sa 
vo vozidle nachádza – podľa 
maximálnej obsaditeľnosti. 
Tým je zabezpečené aj vet-
ranie interiéru a to bez otvo-
renia čo i len jediného okna. 
Akékoľvek otvorené okno 
preto len zhoršuje energetic-
kú spotrebu vozidiel a spo-
maľuje dosiahnutie príjem-
ného prostredia vo vozidlách 
pomocou klimatizácie. Preto 
v nových električkách a trolej-
busoch pri fungujúcej klima-
tizácii môžu byť okná zaistené 
zámkom proti otvoreniu.
Aká je  Vaša skúsenosť s 
cestovaním vo vozidlách 
MHD počas horúčav? Daj-
te nám vedieť a opíšte svoje 
skúsenosti na: redakcia@ba-
kurier.sk

(rl)

Parkovanie na Železnej studienke 
má zlepšiť 48 nových miest

Nevyužité parkovacie 
miesta v priesto-

roch bývalej Vojenskej 
nemocnice na Železnej 
studienke sú od let-
ných prázdnin k dispo-
zícii pre návštevníkov 
lesoparku. Je ich spo-
lu 48 a ich používanie 
zmluvne dohodol pri-
mátor Ivo Nesrovnal s s 
vedením Nemocnice sv. 
Michala. 
 Návštevníci Železnej 
studničky môžu parkovať 
pri nemocnici zdarma. 
Vyhradené parkovacie 
miesta budú pre náv-
števníkov k dispozícii 

počas letných mesia-
cov až do konca sep-
tembra každý víkend 
a počas štátnych sviat-
kov v čase od 7:00 do 
21:00 hod..
 Mestská polícia bude 
parkujúcich občanov o tej-
to možnosti informovať. 
Z dôvodu zabezpečenia 
plynulosti cestnej premáv-
ky bude mestská polícia, 
v prípade naplnenia parko-
vísk, odkláňať vozidlá už 
na kruhovom objazde na 
Ceste na Červený most.

(red, rl)

Zmeny v MHD v súvislosti s 
premávkou električiek cez Starý most
Zmeny v MHD sú platné od 

8. júla 2016 pre električ-
ku číslo 1: Táto spája Petr-
žalku s hlavnou železničnou 
stanicou cez centrum mesta 
po trase Nám. Franza Liszta, 
Štefanovičova, Radlinského, 
Obchodná, Námestie SNP, 
Štúrova, Šafárikovo námestie, 
Starý most a Jantárová cesta. 
Konečná zastávka je „Jung-
mannova“ pri Chorvátskom 
ramene. Zmeny v MHD platia 
pre ďalšie linky od 9. júla 2016. 
Električka č. 3 spája Raču 
a Petržalku. Trasa električiek 
povedie cez Čachtickú, Ra-
čiansku, k Železničnej stanici 
Vinohrady a ďalej Račianske 
mýto, Radlinského, Blumen-
tál, Americké nám., Špitálska 
ul., Štúrova, Šafárikovo nám., 
Starý most, Jantárová cesta, 
Jungmannova.
Električka č. 8 jazdí okruž-
nou trasou Ružinov, Záhrad-
nícka, Miletičova, Trnavské 
mýto, Krížna, Vazovova, 

Blumentál, Radlinského, Ob-
chodná, Kapucínska, tunel, 
Nábr. arm. gen. L. Svobodu 
s dotykom uzla Most SNP, 
Vajanského nábr., Šafáriko-
vo nám. (priebežná konečná 
zastávka), Štúrova, Námestie 
SNP, Obchodná, Blumentál 
a cez Krížnu, Trnavské mýto, 
Záhradnícku späť do Ružino-
va. Autobus č. 95 v križovatke 
ulíc Bosákova, Jantárová ces-
ta, Farského vzniká nový pre-
stupový uzol „Farského“ me-
dzi električkami a autobusmi. 
Potiaľto bude z Petržalky 
skrátená trasa autobusov lin-
ky č. 95. Nemení sa prejazd 
95-ky cez sídlisko komuniká-
ciami Vyšehradská, Jantárová 
cesta, Kutlíkova, Romanova, 
Osuského, Námestie hraničia-
rov, Jantárová cesta a konečná 
zastávka je „Muchovo nám.“. 
Prestupnú zastávku „Farské-
ho“ obsluhujú aj autobusy č. 
84 a 99.

(red) 

Trolejbusy jazdia trochu inak
Dopravný podnik upra-

vil prevádzku trolej-
busových liniek 206, 207, 
208, 209 a 212. Zmenená 
organizácia trolejbusovej 
dopravy sa týka úpravy 
trás vybraných trolejbu-
sových liniek,zavedenie 
atraktívnych intervalov a 
nasadenia väčšieho počtu 
kĺbových trolejbusov.
 Najvyťaženejšie preprav-
né smery budú mať ráno po-
čas pracovných dní interval 
6 minút - linky č. 33, 201, 202, 
209 a 212. Ostatné linky - 10 
minútový interval; okrem lin-
ky č. 64, ktorej ako doplnkovej 
linke zostáva 15 min. interval. 
Dopravca si od tohto opat-
renia sľubuje zvýšenia počtu 
cestujúcich.
 Zmeny v trase trolejbuso-
vej dopravy sa dotknú týchto 
liniek: Linka č. 206 bude na-
hradená linkou č. 209 s vetve-
ním k NÚSCH a NOÚ. Linka 
č. 207 bude  jazdiť na trase: 
ŽST Železná studienka, Cesta 
na Červený most, Lamačská 
cesta, Patrónka, Mlynská do-
lina, Valašská, Hýrošova, Zá-
padný rad, Gaštanová, Lovin-

ského, Búdková, Mudroňova, 
Zámocká, Palisády, Hodžovo 
nám., Kollárovo nám., Mic-
kiewiczova, Záhradnícka, 
Jégého, Zimný štadión. Lin-
ka č. 208 na trase Šulekova, 
Palisády, Hodžovo nám., Kol-
lárovo nám., Mickiewiczova, 
Záhradnícka, Svätopluko-
va, Prievozská, Miletičova, 
Trenčianska, Ružová dolina 
– Mliekárenská. Linka č. 209 
na trase Národný onkologický 
ústav a Stará Klenová / Ná-
rodný ústav srdcových a ciev-
nych chorôb a Pod Krásnou 
hôrkou / ďalej spoločná trasa 
Vlárska, Stromová, Pražská, 
Šancová, Račianske mýto, 
Trnavské mýto, Miletičova, 
Trenčianska, Ružová dolina 
– Mliekárenská. Linka č. 212 
na trase: Cintorín Vrakuňa, 
Čučoriedková, Mierová, >> 
Hraničná, Prievozská, Mlyn-
ské nivy, Ul. 29. augusta, Mic-
kiewiczova, Kollárovo nám., 
Hodžovo nám., Štefánikova, 
Pražská, Stromová, Limbová, 
Patrónka, Lamačská cesta, 
Cesta na Červený most, ŽST 
Železná studienka.

(red, rl)

Elektronické jednorazové cestovné 
lístky by mali zaviesť v polovici leta
Elektronické jednorazo-

vé cestovné lístky, kto-
ré sú výhodné najmä pre 
nepravidelných cestujú-
cich a sú o desať percent 
lacnejšie ako papierové, 
by mali v Integrovanom 
dopravnom systéme 
v Bratislavskom kraji (IDS 
BK) začať platiť od polovi-
ce leta. 
 Spoločnosť Bratislavská 
integrovaná doprava (BID) v 
spolupráci s dopravcami už 
začala testovať nové označo-
vače s displejom, ktoré budú 
slúžiť cestujúcim na nákup 
takýchto lístkov.
 Cestujúci v rámci IDS BK 
sa tak môžu v týchto dňoch 
stretnúť so zmeneným vizu-
álnom na obrazovkách ozna-
čovačov lístkov. Pred spuste-
ním predaja elektronických 
jednorazových cestovných 
lístkov bude aj testovanie pre 
verejnosť. Na kúpenie elek-
tronického cestovného lístka 
budú cestujúci potrebovať 

čipovú kartu s aktivovanou 
elektronickou peňaženkou. 
Systém akceptuje karty DPB, 
Slovak Lines i žiacke a štu-
dentské karty systému EM-
BASE (ISIC). Karty Železnič-
nej spoločnosti Slovensko nie 
je možné využiť. Pripravuje sa 
však akceptovanie Bratislav-
skej mestskej  karty.
 Cestujúci si elektronickú 
peňaženku môže aktivovať 
na predajných miestach do-
pravcov, ktorí mu kartu vy-
dali. Následne si môže dobiť 
kredit s minimálnym vkladom 
päť eur. Maximálne na karte 
môže byť 150 eur. Tento kre-
dit je možné využívať počas 
celej platnosti čipovej karty. 
Dobíjanie elektronickej peňa-
ženky sa bude dať realizovať 
aj prostredníctvom internetu, 
na predajných miestach DPB, 
v multifunkčných automatoch 
či na predajných miestach i vo 
vozidlách regionálnych auto-
busov Slovak Lines.

(tasr, red)

Čipová karta v DPB stojí od júla menej
Dopravný podnik Brati-

slava nedávno stano-
vil novú cenu za bezkon-
taktnú čipovú kartu a od 
prvého júla ju znížil z 5,30 
na 4,30 aura.
 DPB, a.s. sa po spoločných 
rokovaniach s dodávateľom 
rozhodol, že zníži cenu bez-
kontaktnej čipovej karty. Naj-
skôr ju predával za 5,30 eur 
– po novom cestujúci zaplatia 
4,30 eur. Nové podmienky ná-
kupu tejto karty budú môcť 
využiť všetci cestujúci na 
všetkých predajných miestach 
DPB, ale aj pri kúpe karty cez 
internet.

 Novinkou, ktorú už DPB 
avizoval taktiež bude, že od 
1. júla 2016 bude cestujúcim, 
ktorí si objednajú bezkontakt-
nú čipovú kartu cez internet, 
doručovať kartu pošta, a to 
kdekoľvek na celom území SR. 
Pôvodne platilo, že kartu do-
ručoval kuriér iba v Bratisla-
ve. Výhodou oproti minulosti 
bude, že cestujúci nebudú 
musieť byť viazaní na kurié-
ra, nakoľko na pošte ich bude 
zásielka čakať až 18 kalendár-
nych dní a môžu si ju kedykoľ-
vek v tomto čase vyzdvihnúť.

(red,bk)

Fotografi u na čipovú kartu urobia na 
Hodžovom námestí
Dopravný podnik Brati-

slava prišiel nedávno 
s novinkou – pre tých, 
ktorí si chcú vybaviť bez-
kontaktnú čipovú kartu, 
že môžu využiť služby 
fotopracoviska v predajni 
na Hodžovom námestí.
 Všetci cestujúci, ktorí si 
potrebujú vybaviť pre cesto-
vanie MHD v hlavnom meste 
bezkontaktnú čipovú kartu, 
môžu prísť do predajne Do-
pravného podniku Bratislava 
bez fotografi e, nakoľko práve 
predajňa na Hodžovom ná-
mestí je vybavená fotopra-
coviskom. Táto služba je pre 
cestujúcu verejnosť zadar-
mo. Dopravca pripomína, že 
od 1. mája 2016 platia 100% 
zľavy na cestovanie na zóny 
100+101 pre vybrané skupiny 

cestujúcich, ktorí majú trvalý 
pobyt v Bratislavskom samo-
správnom kraji a sú držiteľmi 
bezkontaktnej čipovej karty: 
pre držiteľov preukazov ŤZP 
a ŤZP-S, držiteľov Diaman-
tovej plakety prof. MUDr. 
Jánskeho, držiteľov preukazov 
účastníkov protikomunis-
tického odboja a politických 
väzňov a ich príbuzných v pr-
vom rade (manžel, manželka, 
brat, sestra, deti), narodených 
pred 17. 11. 1989.
 Cestovanie zadarmo sa 
týka aj seniorov. Ak chcú vyu-
žívať bezplatnú dopravu, mu-
sia mať vybavenú takisto bez-
kontaktnú čipovú kartu, inak 
tak ako ostatné skupiny môžu 
využiť 50 % zľavu na cestovný 
lístok.

(red)

Na dočasne obnovenom 
nábreží sa už korzujú ľudia
(dokončenie zo str. 1)

Zatiaľ nie je dopravne dorie-

šená promenáda značkami, 

ktoré by zakazovali vjazd áut. 

Je síce chránená zábranami, 

ale tie sa dajú odtlačiť. Asi nie 

je vhodné púšťať na promená-

du autá vôbec, zákaz vjazdu 

by mal platiť aj popod Most 

Lafranconi, aj do oblasti River 

Parku. Dotiahnuť treba cyk-

lotrasu vedúcu von z nábrežia 

a zmätočné tabule o jej kon-

ci...(Most Lafranconi).

 Promenádu by bolo vhod-

né oživiť prenosným občer-

stvením. Psičkári by mali 

vedieť, že psov môžu mať na 

promenáde iba na vôdzke, 

chýbali smetné koše na psie 

exkrementy. Nábrežie je mož-

né oživiť zaujímavými infor-

máciami o Dunaji, prípadne 

pripomenúť históriu a vývoj 

danej lokality. Tvorivosti sa 

medze nekladú.....

(rl)
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Plot pred veľvyslanectvom USA 
zatiaľ zostáva

Bezpečnostný plot pred 
veľvyslanectvom Spo-

jených štátov na Hviezdo-
slavovom námestí v Bra-
tislave zostane stáť na 
mieste aj naďalej. US am-
basáda bude ale po pre-
dĺžení nájmu mestskými 
poslancami do 15. augus-
ta 2019  jedno euro denne 
za meter štvorcový.
 Predĺženie nájmu sa týka 
zhruba 1300 metrov štvor-
cových mestských pozem-
kov pred budovou ambasády. 
Ročne to má do mestskej kasy 
priniesť asi 481.000 eur. Hlav-
né mesto prenajalo pozemky 
na Hviezdoslavovom námestí 
veľvyslanectvu USA v roku 
2005. Nájomné bolo dote-
raz dohodnuté vo výške 
0,03 eur za celý predmet 
nájmu. Mestské zastupiteľ-
stvo má však podmienku, že 
dodatok k zmluve o nájme 
musí byť americkou ambasá-
dou podpísaný do 60 dní od 
schválenia tohto uznesenia, 
inak stratí platnosť. Veľvysla-
nectvo je oprávnené uplatniť 
si opciu do roku 2021, pokiaľ 
minimálne dva mesiace pred 
uplynutím doby nájmu pre-
ukáže platné stavebné povo-
lenie na výstavbu nového za-

stupiteľstva Spojených štátov 
v Bratislave. Poslanci sa tak-
tiež zhodli na tom, že ak veľvy-
slanectvo preukáže právoplat-
né stavebné povolenie, bude 
platiť nájom podľa pôvodnej 
zmluvy, a to vo výške 0,03 eur 
za celé obdobie nájmu. Veľ-
vyslanectvo musí zároveň do 
18 mesiacov podpísať zmluvu 
o vzťahu k pozemku.
 Chargé d’aff aires veľvy-
slanectva USA na Slovensku 
Liam Wasley na rokovaní za-
stupiteľstva uviedol, že am-
basáda sa bude sťahovať 
z Hviezdoslavovho ná-
mestia a už má vytypo-
vaných približne šesť 
potenciálnych lokalít 
v Bratislave. „Na jednej stra-
ne sme veľmi vďační za predĺ-
ženie nájomnej zmluvy na ďal-
šie obdobie. Na druhej strane 
sme zaskočení vyrubenou 
sumou, pretože momentálne 
náš rozpočet s takýmito pro-
striedkami nepočíta. Budem 
musieť túto úlohu urgentne 
riešiť v súčinnosti s minister-
stvom zahraničných vecí USA 
a ministerstvom zahraničných 
vecí SR v čo najkratšom čase,“ 
povedal na margo rozhodnu-
tia poslancov Wasley.

(tasr, red)

Poslanec Borguľa chce 
Hviezdoslavovo námestie bez plotu
Poslanec mestského 

zastupiteľstva Martin 
Borguľa poslal nedávno 
americkému veľvyslanco-
vi otvorený list, v ktorom 
ho žiada, aby veľvyslanec 
USA na Slovensku podni-
kol opatrenia, ktorú budú 
viesť k odstráneniu želez-
ného plota z Hviezdosla-
vovho námestia. 
 List adresovaný americ-
kému veľvyslancovi na Slo-
vensku posielal v súvislosti 
s opätovnou žiadosťou am-
basády o predĺženie zmlu-
vy o prenájme pozem-
kov na Hviezdoslavovom 
námestí. Podľa M. Borguľu  
sa „Hviezdoslavovo námestie 
nachádza uprostred histo-
rického centra a patrí k naj-
obľúbenejším a najnavštevo-
vanejším miestam Bratislavy 
ako obyvateľmi mesta, tak aj 
domácimi a zahraničnými 
turistami. Je preto neprijateľ-
né, aby sa v historickom jad-
re mesta, uprostred námestia 
s historickými budovami, na-
chádzal takmer trojmetrový 
železný plot,“ uvádza v liste. 
Borguľa v liste zároveň píše, 
že rovnakým spôsobom by 
postupoval proti komukoľvek 
inému, kto by na námestí vy-
budoval čokoľvek, čo by špati-

lo jeho vzhľad. „Moje výhrady 
sa netýkajú americkej amba-
sády ako takej. V liste len pána 
veľvyslanca žiadam, aby vy-
hovel mojej žiadosti a výhra-
dám mnohých Bratislavčanov 
a podnikol také opatrenia, 
ktoré budú viesť k odstráne-
niu železného plota z námes-
tia,“ dodal mestský poslanec.

(red, rl)

Kuriér zaostril
Zvláštne rozmiestnenie nových 
lavičiek za Mostom SNP

Nedávno sme priniesli 
informáciu o tom, že 

bratislavský magistrát 
rozmiestnil trinásť no-
vých lavičiek vieden-
ského typu pri Dunaji 
pod Mostom SNP a 
pri vstupe na UFO na 
petržalskom nábreží. 
O to väčšie bolo naše 
prekvapenie, kam ma-
gistrát niektoré lavičky 
osadil.
 Mesto svojho času in-
formovalo, že nové lavič-
ky sú v čierno-hnedom 
farebnom ladení: čierna 
konštrukcia v kombinácii 
s hnedým drevom. Svojím 
tvarom odlievaných častí 
liatiny sú vhodné do his-
torických centier, parkov 

a záhrad. Aj preto nás pre-
kvapilo, prečo niektoré lavič-
ky mesto neumiestnilo radšej 
priamo na nábrežie, ale ich 
dalo za Most SNP.  Roz-
miestnenie lavičiek zo strany 
Viedenskej cesty za mostom 
a s výhľadom na jeho žele-
zobetónové konštrukcie, je 
podľa nás chybou, pretože 
ich využívanie je vskutku 
otázne. Napokon, návštev-
níci dunajského nábrežia sa 
o tom môžu presvedčiť sami 
a posúdia, či dajú prednosť 
sedeniu s výhľadom na rie-
ku alebo na súčasti mostu. 
Teraz je už len na magis-
tráte, aby niektoré lavič-
ky presunul na omnoho 
atraktívnejšie miesta. 

(rl)

Na projekt lavičiek s výhľadom sa 
zrejme zabudlo

Je to už dávnejšie, 
keď staromestská 

samospráva a občian-
ske združenie Punkt pri-
šli s projektom lavičiek 
s výhľadom na Dunaj. 
Išlo o dobrú myšlien-
ku, ktorá mala umožniť 
nielen návštevníkom 
hlavného mesta, ale aj 
domácim obyvateľom 
pokochať sa  pohľadom 
na Dunaj pomocou špe-
ciálnych, tzv. výhľado-
vých lavičiek. 
 Z tých súčasných sa 
dá pozerať akurát tak na 
protipovodňový múrik... 
Bolo že to „slávy“ pri odo-
vzdávaní jednej, či dvoch 
betónových lavičiek s vý-
hľadom. O ich vzhľade sa 
dá diskutovať, no nápad 
to bol výborný. Žiaľ, zdá 
sa, že zapadol prachom, 

pretože podobných lavičiek 
ako ich priniesla vtedajšia vi-
zualizácia na nábrežie už viac 
nepribudlo. Miestna samo-
správa tak dobrý nápad nedo-
tiahla do konca. Naopak, o tie 
dnešné dve sa stará málo – sú 
počmárané a potrebovali by 
údržbu, či nejaký nápad na ich 
farebné stvárnenie.
 Pripomeňme, že v roku 
2012 vybralo združenie Punkt 
víťaza súťaže „Vyhliadkovej 
lavičky“ pre Staré Mesto. Sta-
la sa ňou dizajnérka Helena 
Bergerová. V novembri 2012 
bol vybraný najvhodnejší 
z uchádzajúcich sa výrobcov 
– popradská fi rma KLOCOK, 
s.r.o., ktorá od marca do mája 
tohto roku odliala tri kusy Vy-
hliadkovej lavičky z betónu. 
Ozaj, kde je ten tretí...?

(rl)

Cyklistom môže pomôcť aplikácia 
Všetci na bajk s viac ako 200 cieľmi

Rodiny s deťmi, jednot-
livci aj športoví nad-

šenci môžu bicyklovať 
celé leto aj vďaka mo-
bilnej aplikácii Všetci na 
bajk. Aplikáciu je možné 
stiahnuť si zdarma, pri-
čom obsahuje viac ako 
200 cieľových destinácií s 
popisom.
      Mobilnú aplikáciu, ktorá 
funguje ako mapa inšpirá-
cií na cyklovýlety, prinieslo 
slovenské rodinné vydavateľ-
stvo DAJAMA. To sa venuje 
už viac než 20 rokov témam 
turistiky a propagácii prí-
rodných a kultúrnych krás 
Slovenska. Takouto hravou 
formou sa rozhodli povzbu-
diť ľudí, aby strávili aktívne 
leto na bicykli a spoznávali 
svoju krajinu. "Projekt Všet-
ci na bajk ukazuje ľuďom, že 
aj doma je veľa zaujímavých 
miest pre cyklistov, ktoré 
môžu navštíviť. Ide o zážitky, 

ktoré nemusia stáť veľa peňa-
zí," uviedla manažérka projek-
tu Daniela Kollárová.
      Účastníci môžu napríklad 
objaviť dvojpodlažný bunker 
s dvoma pancierovými zvon-
mi z roku 1937 alebo tzv. 
"Písaný kameň", ktorý je pa-
miatkou na spor Mikuláša 
Pálff yho s vtedajším Prešpor-
kom. V zozname sú aj mnohé 
kostoly, kaštiele, vyhliadky, ale 
aj cykloservisy a bufety na ob-
čerstvenie.
      Pilotný projekt zahŕňa za-
tiaľ Bratislavský kraj, ale bu-
dúci rok už má pribudnúť celé 
Slovensko. "Postupne vydá-
vame tlačených cyklistických 
sprievodcov pod názvom Naj-
krajšie cyklotrasy pre jednot-
livé regióny Slovenska. Mo-
bilnú aplikáciu by sme podľa 
toho chceli tiež postupne roz-
šíriť," dodala Kollárová.

(TASR) 

V rámci mestských hradieb opäť 
sprístupnili tzv. Baxovu vežu

(dokončenie zo str. 1)

Mesto plánuje tento priestor 

časom taktiež sprístupniť.

Veža dostala ofi ciálny názov 

Severozápadná veža mest-

ského opevnenia. Verejnosti 

je však známa aj ako Baxova 

veža. Išlo o jej pracovný názov 

podľa archeológa Petra Baxu, 

ktorý vežu objavil. Archeo-

logický výskum z roku 1983 

odokryl torzo veže opevne-

nia, čo prinieslo zásadný zvrat 

do vtedajšej predstavy o vý-

voji mestských hradieb. Zis-

tilo sa totiž, že táto veža bola 

súčasťou hradieb podhradskej 

osady, ktorá bola opevnená 

po tatárskom vpáde (1241) a 

bola napojená na opevnenie 

hradu. Priamo v areáli sa na-

chádza aj významný exponát 

pece na tavenie farebných 

kovov. „Exponát pece pri veži 

je torzom najlepšie zachova-

lej pece zo súboru viacerých 

hutníckych pecí, ktoré sa po-

darilo objaviť vďaka výskumu 

z r. 1983. Išlo o hutnícku 

dielňu postavenú na voľ-

nej parcele niekedy koncom 

15. storočia, v ktorej sa od-

lievali výrobky zo zliatiny 

medi. Pece zanikli začiatkom 

16. storočia,“ povedal riaditeľ 

Mestského ústavu ochrany 

pamiatok Ivo Štassel.

(red, foto:rl)

foto TASR
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Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou.

PRACOVNÉ MIESTO

Na Staromestskej ulici vzniká 
nová administratívna budova

Staromestská Offi ces je 
názov nového objektu 

administratívnej budovy 
v centre mesta.  Dokon-
čenie budovy je plánova-
né na koniec roka 2016. 
Stavba sa bude uchádzať 
o získanie najznámejšieho 
a najuznávanejšieho cer-
tifi kátu „zelenej budovy“ 
LEED, minimálne na úrov-
ni Gold.
 V súvislosti s podporou 
alternatívnych foriem do-
pravy ponúka Staromestská 
Offi  ces nájomníkom vyhra-
dené miesta na parkovanie 
bicyklov a mopedov, s pria-
mym prístupom do šatní 
a spŕch a dobíjacie stanice pre 
elektromobily. Ide o desať-
poschodovú budovu v tvare 
písmena U (s tromi podzem-
nými a siedmimi nadzemnými 
podlažiami). 7 565 m2 plochy 
kancelárskych priestorov 

a 917 m2 priestorov na ma-
loobchod bude disponovať 
138 miestami na parkovanie 
a prístupnosťou vďaka spojni-
ci hlavných dopravných tepien 
Bratislavy. Budova bude vy-
bavená sociálnymi priestor-
mi, vrátane prvkov biof ílie 
v podobe zelených strešných 
terás. Umožnia výhľady na 
dominanty hlavného mesta 
a poskytnú priestor aj na spo-
ločenské udalosti a recepcie. 
Objekt s presklenou fasádou 
má byť priestorovo dostupný 
až pre takmer 700 zamest-
nancov. Investičné náklady 
dosahujú úroveň približne 
20 miliónov eur. Investorom 
Staromestská Offi  ces na rohu 
Veternej a Staromestskej uli-
ce je developerská spoločnosť 
Cresco Group, projekt pripra-
vili Bogle Architects.

(red, rl)

Projekt výstavby 
na Žilinskej sa má meniť

Na Žilinskej ulici, na 
mieste súčasného 

trhoviska, má vyrásť 
polyfunkčný dom s pone-
chaním súčasnej náplne 
trhoviska a vybudovaním 
nových priestorov posky-
tujúcich najmä parkovacie 
priestory. 
 V novom polyfunkčnom 
objekte sa uvažuje s priestor-
mi pre administratívu, býva-
nie, či autoumyvárku. Poly-
funkčný dom je rozdelený do 
troch blokov, v ktorých majú 
nájsť svoje miesto „mega ze-
lovoc“ a potraviny, pričom 
na prízemí pôjde o predajnú 
plocha 300 m. Mení sa účel 
využitia nadzemných podla-
ží pôvodného parkovacieho 
domu na polyfunkciu. Na-
vrhovateľom stavby je Park-
Dom Žilinská, s.r.o.. 
 Najpodstatnejšou zme-
nou projektu polyfunkčného 
domu – Žilinská/Kýčerského, 
je zmena percentuálnych po-
dielov občianskej vybavenos-
ti a bývania na nadzemných 
podlažných plochách. Podľa 
nového má byť menej hmoty 
a menej nadzemných podlaží 
navrhovaného parkovacie-
ho domu. Počet parkovacích 
miest sa má znížiť z pôvod-
ných 260 na 119. Polyfunkčný 
objekt a  parkovací dom spoja 
do jedného celku.  Z hľadiska 
urbanistického a architekto-
nického projekt zachováva 
blokovú zástavbu, ktorá rieši 
dostavbu nárožia mestskej 
uličnej zástavby Žilinskej 

a Kýčerského ulice. Vjazd 
a výjazd osobných áut do 
parkovacích podlaží má byť 
napojený na Kýčerského uli-
cu. Na prvom poschodí bude 
umiestnená občianska vyba-
venosť -  obchodná prevádzka 
a plocha pre možné umiest-
nenie mobilných trhových 
stolov, pričom bude zameraná 
na  potraviny, predaj ovocia, 
zeleniny a kvetov, prípadne 
rýchleho občerstvenia. vznik-
ne strešná záhrada o výmere 
cca 972m, orientovaná do 
vnútrobloku okolitých objek-
tov. Na 2. druhom poschodí 
sa ráta prechodné ubytovanie 
– miesto pre sedem apartmá-
nov. Okrem toho sa tu ráta 
s materskou školou, resp. det-
ským centrom. Na treťom až 
piatom poschodí a v podkroví 
sú umiestnené byty. Suma su-
márum, okrem nižšieho poč-
tu parkovacích miest sa má  
zvýšiť podlahová plocha bytov 
o 2 210 m² (21 bytov) a plocha 
zelene na prvom poschodí 
o 842 m². Znížiť sa má podla-
hová plocha občianskej vyba-
venosti o 3 439 m² a podla-
hová plocha nadzemných 
podlaží o1 229 m².
 Obyvatelia najmä z okolia 
bojovali v minulosti bojovali 
za zachovanie trhu na Žilin-
skej petíciou, no pozemok je 
ale už dlhodobo v súkrom-
nom vlastníctve.  Zdá sa teda, 
že klasické trhovisko pod ho-
lým nebom tu onedlho zanik-
ne.

(rl)

SeniorPas je nutný od 1. augusta, 
súd pokračuje
Krajský súd v Bratisla-

ve nedávno zamie-
tol predbežné opatrenie, 
ktoré určilo dopravcom 
povinnosť prepravovať 
cestujúcich vo veku nad 
70 rokov na občiansky 
preukaz.
 Predbežné opatrenie vy-
dal súd nižšieho stupňa v sú-
vislosti so žalobou občianske-
ho združenia voči dopravcom 
zapojeným do Integrovaného 
dopravného systému v Bra-
tislavskom kraji (IDS BK), 
menovite voči spoločnostiam 
Dopravný podnik Bratislava, 
a.s., Slovak Lines, a.s. a Že-
lezničná spoločnosť Sloven-
sko, a.s.
 Dopravcovia opäť za-
viedli prechodné obdobie 
do 1. augusta 2016, počas 
ktorého si môžu cestujúci 
s predstihom a bez stresu 
zvyknúť na zmenu a v prípade 
potreby si pohodlne vybaviť 
predplatný cestovný lístok Se-
niorPas. Počas prechodného 
obdobia môžu občania nad 

70 rokov cestovať so Senior-
Pasom, ale aj na občiansky 
preukaz. SeniorPas si možno 
naďalej vybaviť na predajných 
miestach všetkých troch do-
pravcov alebo cez internet. 
Doposiaľ vydané SeniorPasy 
sú platné.
 Krajský súd uznesením 
potvrdil právoplatnosť vyu-
žívania SeniorPasu ako elek-
tronického predplatného ča-
sového cestovného lístka (tzv. 
ročnej električenky), vydáva-
ného výlučne na bezkontakt-
nej čipovej karte. Tento lístok 
sa vydáva za hodnotu 0€. Platí 
sa poplatok za vydanie karty. 
Ak cestujúci nad 70 rokov 
nemá alebo nechce používať 
SeniorPas, môže od augusta 
cestovať na polovičný jedno-
razový cestovný lístok (zľava 
50 %). 
 Vo veci samotnej žaloby, 
sa bude ešte rozhodovať, ke-
ďže Krajský súd doposiaľ za-
mietol iba návrh na predbež-
né opatrenie.

(red, rl)

Bratislavčania zaplatia za byt 
a dom o 30 percent viac
Daň z nehnuteľností 

v Bratislave sa od 
nového roka zvýši. Roz-
hodli o tom koncom júna 
mestskí poslanci po vyše 
štvorhodinovom rokova-
ní. Obyvatelia hlavného 
mesta tak zaplatia o 30 
percent vyššiu daň z ne-
hnuteľnosti za svoj byt. 
 Nepríjemná a občas aj ne-
chutná bola diskusia poslan-
cov, ktorá sprevádzala štvor-
hodinové rokovanie o dani 
z nehnuteľností. Poslanci sa 
opäť nevyhli osobným úto-
kom, osočovaniu a výčitkám, 
čo kto v minulosti urobil a 
neurobil. Napokon ale väčšina 
poslancov hlasovala za zvý-
šenie tejto dane. Pri staveb-
ných pozemkoch sa daň zvýši 
až o 150 %. Pri stavbách na 
pôdohospodársku produkciu 
vzrastie o 50 %, pri stavbách 
na bývanie sa daň zvýši o 30 %, 
pri chatách i garážach o 10 % a 
pri ostatných stavbách, naprí-
klad budovách ministerstiev o 
50 %. Do mestskej pokladnice 
to má priniesť okolo osem mi-
liónov eur. Návrh na zvýšenie 
dane z nehnuteľností zdôvod-
nil primátor Ivo Nesrovnal 
nízkou úrovňou fi nancovania 
zo strany štátu, obmedzenos-
ťou čerpania eurofondov či 
vysokou mierou solidarity so 

zvyškom krajiny. Jeho opo-
nenti v poslaneckých laviciach 
sa ale pýtali, či za tieto dôvody 
môže bežný občan. Primá-
tor pripomenul, že polovi-
ca z celkového výberu dane 
z nehnuteľností ide mestským 
častiam. Na opravu ciest by 
mesto ročne investovalo oko-
lo tri milióny, na starostlivosť 
o zeleň 550 000 eur a na prio-
rity mestských poslancov 
450 000 eur. Časť poslancov 
primátorovi vyčítala, že návrh 
bol predložený na poslednú 
chvíľu a neprebehla o ňom 
rozsiahlejšia diskusia. Podľa 
nich by bolo lepšie, ak by sa 
o zvyšovaní dane z nehnuteľ-
ností rozhodovalo až na jeseň.
 Primátor Nesrovnal mi-
nulý rok najskôr pripravil 
návrh na 100-percentné zvý-
šenie dane z nehnuteľností 
v niektorých kategóriách. Po 
vlne kritiky ho však upravil 
na 70-percentné zvýšenie pre 
byty a domy, pri stavebných 
pozemkoch však percentá pri-
dal. Tento návrh ale minulý 
rok do zastupiteľstva predlo-
žený nebol, podľa primátora 
z politických dôvodov. Tie 
vraj pominuli, a preto chcel, 
aby sa táto téma vyriešila na 
júnovom rokovaní mestských 
poslancov. 

(TASR, rl)

Na Boroch vznikne onedlho 
nové rezidenčné bývanie

Po výstavbe nákupné-
ho a zábavného cen-

tra Bory Mall, pokračuje 
investičná skupina Penta 
v projekte prvej etapy re-
zidenčného projektu Bory 
Bývanie. Na Boroch one-
dlho vznikne obytný sú-
bor s kapacitou 340 bytov. 
 Byty budú v 10 bytových 
domoch s 5 podlažiami. Pro-
jekt je v súčasnosti v štádiu 
územného rozhodovania a 
s jeho výstavbou sa ráta po 
získaní stavebného povolenia 
pravdepodobne na jeseň toh-
to roka. Projekt Bory Bývanie 
je situovaný medzi bratislav-
skými mestskými časťami 
Lamač, Devínska Nová Ves a 
Dúbravka, pričom Penta má 
záujem na tomto území po-
stupne vybudovať novú mest-
skú štvrť. Prvá etapa projektu 

sa rozprestiera na území s pri-
bližnou rozlohou 33 000 m.
K dispozícii má byť vyše 450 
parkovacích miest, v rám-
ci areálu detské ihrisko, pre 
športovcov, bežecká dráha a 
vybavenie pre crossfi t či ko-
munitný gril. Vzniknúť má aj 
materská škola v tesnej blíz-
kosti projektu. 
 Lokalita je dopravne na-
pojená aj na diaľnicu D2. Byty 
po dokončení budú spĺňať 
najvyšší nízkoenergetický 
štandard A1. Celková obý-
vacia plocha bytov bude 18 
200 m. Po dokončení 1. etapy 
projektu si tak v projekte Bory 
Bývanie nájde domov približ-
ne 1000 až 1500 ľudí.

(red, rl)
Vizualizácia: Penta In-

vestments

Spoločnosť zaoberajúca sa 
distribúciou a doručovaním

Adresných zásielok (listy, časopisy) a 
Neadresných zásielok (letáky) určených 

do schránok obyvateľstva

HĽADÁ SPOĽAHLIVÝCH DORUČOVATEĽOV

V prípade záujmu nás kontaktujte na tel. č.: 0908 708 707
bratislava@cromwell.sk

Mestská polícia rozširuje počet 
kamier v meste 
Mestská polícia bude 

môcť lepšie dohlia-
dať na verejný poriadok 
v meste. Rozširuje totiž 
počet kamier, ktoré sú na-
pojené na mestský kame-
rový systém.
 V júni nainštalovala dve 
nové kamery na jednom z naj-
frekventovanejších miest  - na 
Michalskej veži a na obchod-
nom dome Alizé. Mestskí po-
licajti tak majú v súčasnosti 
k dispozícii 92 kamier. Všetky 

kamery sú otočné a digitálne, 
záznam z nich je teda vo vyso-
kej kvalite. 
     V minulom roku do ka-
merového systému investo-
vala 135 tisíc eur a nakúpila 
17 kamier. V najbližšej dobe 
plánuje spustiť ďalších 26 ka-
mier. Tie budú nainštalované 
v Starom Meste, Podunaj-
ských Biskupiciach, Novom 
Meste a v Karlovej Vsi. 

 (red, rl)
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V roku 2004 bolo po viace-
rých odborných aj širších 
diskusiách rozhodnuté, že 
nosný systém Bratislavy 
bude na najbližšie roky 
súčasná koľajová dopra-
va – t. j. električka a vlak. 
Vychádzajúc z dnešného 
trasovania električkových 
radiál bolo tiež rozhod-
nuté o dobudovaní piatej 
električkovej radiály do 
Petržalky. Táto bola ale pro-
jektovaná už ako trasa nosné-
ho systému – teda električka 
rýchlodrážna a plne se-
gregovaná. V tomto duchu 
vypracoval v roku 2004 Do-
pravoprojekt stavebný zámer 
a následne bola posudzovaná 
správa o hodnotení vplyvov na 
životné prostredie (Tzv. EIA). 
Táto bola ministerstvom ži-
votného prostredia schválená 
6. júla 2006. 
 Cez novopostavený Sta-
rý most v Bratislave môžu 
prechádzať chodci a cyklisti 

od 19. mája. O takmer me-
siac, 15. júna, sa na Štúrovu 
ulicu a Vajanského nábrežie 
v hlavnom meste mohli vrá-
tiť aj električky. So stavebný-
mi prácami pri rekonštrukcii 
Starého mosta sa skončilo 
v polovici decembra minulé-
ho roka. Konzorcium troch 
fi riem projekt realizovalo za 
58,8 milióna eur bez DPH. 
Na fi nancovaní projektu sa 85 
percentami podieľala Európ-
ska únia, desiatimi percenta-
mi štát a piatimi percentami 
mesto. Aby mesto eurofondy 
získalo, muselo most dokončiť 
do konca roka 2015.
 Koncom júna vznikli oba-
vy, či vôbec na začiatku júla 
začnú električky do Petržalky 
jazdiť. Na časti trate v smere 
od Bosákovej ulice po obra-
tisko sa totiž pod vplyvom ho-
rúčav zvlnili koľajnice. Hlavné 
mesto však hneď avizovalo, že 
trať opraví a skontroluje, aby 
nebol ohrozený termín spus-
tenia električkovej dopravy.

(red, rl, tasr)

Po 55 rokoch jazdí do Petržalky 
opäť električkaZ  h i s t ó r i e  b u d o v a n i a  n o s n é h o  s y s t é m u  M H D

Z plánov na budovanie metra či rýchlodráhy zostala Bratislave zatiaľ iba „pomalá“ električka (I.časť)

Bratislavčania sa síce 
po 55 rokoch dočkali 

obnovenia trate električ-
ky do Petržalky, no Brati-
slava sa stále nedočkala 
najmä rýchlejšej a kvalit-
nejšej hromadnej dopra-
vy. Vozový park sa síce 
zlepšuje, no je to zatiaľ 
slabá náplasť na skutočné 
potreby cestujúcich, me-
dzi ktoré okrem komfortu 
patria najmä prepravná 
rýchlosť a výhodnejšia 
cena za cestovné, ako za 
benzín.
 So stavebným rozvo-
jom a urbanizmom Bratisla-
vy sa rátalo už v minulosti. 
Aj preto boli plány na budo-
vanie dopravnej infraštruk-
túry adekvátne rozmachu 
mesta. Realita sa žiaľ zmenila 
v neprospech jeho obyvateľov. 
Pripomeňme, že desiatky ro-
kov trvajúce dejiny návrhov 
a plánov  vyriešiť MHD v Bra-
tislave, sa nesú v znamení ťaž-
kého metra sovietskeho typu 
alebo aj napokon zavrhnutého 
automatického ľahkého metra 
VAL francúzskej spoločnosti 

Matra Transport Internatio-
nal. Napokon nasledoval aj ná-
vrh rýchlodráhy typu S-Bahn, 
ale aj prepojenie železničných 
koridorov prostredníctvom 
projektu TENT-17. Všetky 
tieto plány krachli aj vďaka 
politikom, ktorí ich nedoká-
zali presadiť a je jedno z akých 
dôvodov. Doprave neveno-
vali adekvátnu pozornosť, čo 
sa vypomstilo v súčasnosti 
tým, že obyvatelia Bratislavy 
i samotní politici dávajú viac 
prednosť individuálnej 
osobnej doprave, na úkor 
tej verejnej (sami by mali ísť 
príkladom a jazdiť MHD...). 
Hovoria o tom aj štatistiky. 
Rôzne stroskotané dopravné 
projekty, plány a štúdie, vyšli 
daňových poplatníkov za po-
sledné možno tri – štyri de-
siatky rokov poriadne draho. 
Výsledok Bratislavčania vidia 
a cítia na vlastnej koži. Oči im 
zrejme nezalepí ani náplasť, 
ktorou je električka cez Starý 
most do Petržalky. 

Projekt TEN-T
 Nie to tak dávno, čo ako-

si zanikli správy o projekt 
TENT-17, (Trans Europe-
an Network for Transport), 
ktorého príprava sa datovala 
od roku 2007. Cieľom pro-
jektu TEN-T bolo zvýšenie 
interoperability železničnej 
siete a včlenenie Bratislavy 
do európskej železničnej siete 
vybudovaním železničnej osi 
Paríž – Štrasburg – Štutgart – 
Viedeň – Bratislava/Budapešť 
na vysoko výkonnú trať pre 
osobnú a nákladnú dopravu. 
Trať v rámci Bratislavy mala 
plniť aj funkciu vnútromest-
skej hromadnej dopravy, ktorá 
by zaisťovala prepravu ľudí do 
Petržalky a z nej. Projekt rátal 
s postavením novej ŽS Filiál-
ka, do ktorej mali vchádzať 
vlaky asi šesť kilometrovým 
tunelom. Ten sa mal začínať 
v Petržalke, prechádzať popod 
Dunaj, pokračovať centrom 
a vyúsťovať v novej stanici. 
K uskutočneniu „malého bra-
tislavského metra“ ale napo-
kon nedošlo a je vôbec otázne, 
či sa projekt, na ktorom dlhé 
roky pracoval Dopravopro-
jekt, a.s., vôbec oživí. V tuneli 

sa v rámci MHD rátalo s vy-
sokorýchlostnou električkou. 
Mimochodom, súhlas na jej 
prevádzku v meste bol daný 
ešte v roku 2003. Po trinástich 
rokoch ju ale stále nevidno... 
Keďže táto rýchla električka 
mala spĺňať vtedajšie krité-
riá pre Nosný systém MHD, 
mala umožniť rýchle a po-
hodlné spojenie s centrom 
a obslúžila by aj lokalitu cen-
tra Petržalky. Rátalo sa aj 
s tým, že na základe krátkych 
intervalov, (hovorilo sa o mi-
núte a pol) a vysokej kapacity 
vozňov, by sa maximálne zní-
žilo riziko preplnených vozi-
diel. Existovala aj možnosť, 
žeby sa trať viedla tunelom 
v rámci projektu TEN-T 17, 
a tým by sa významne pre-
pojil zvyšok Bratislavy, najmä 
s novým centrom a mestskými 
časťami Nové Mesto a Rača. 
Bola by to významná pomoc. 
Zostala ale ležať ladom....

(red, rl)
(pokračovanie v ďalšom čísle)

Pohyblivé schody na hlavnej 
stanici konečne fungujú
Po rokoch nefunkčnosti 

a problémov s pohyb-
livými schodmi na hlav-
nej stanici, si cestujúci 
konečne vydýchli. Ťažkú 
batožinu už nemusia vlá-
čiť hore schodmi pešo od 
konečnej zastávky elektri-
čiek. Schody majú ale ob-
medzenú prevádzku.
 Pohyblivé schody z ko-
nečnej zastávok električiek 
na hlavnú stanicu konečne 
fungujú. Hlavné mesto ich 
nedávno vymenilo a sfunkč-
nilo. Bratislavský kuriér dlhé 
mesiace sledoval a kritizoval 
túto situáciu, pretože mestská 
samospráva nebola schopná 
niekoľko rokov sprevádzkovať 
pohyblivé schody pre cestujú-
cich, ktorí sa na vlakovú stani-
cu dopravili električkou.
 Ako nás informovala ho-
vorkyňa mesta Ivana Skoka-
nová, eskalátory na Hlavnej 
stanici v smere k a od električ-
kového nástupišťa nefungova-
li od roku 2011. Mesto chce 
upraviť prevádzkové hodiny, 
ktoré boli pôvodne počas týž-
dňa do 19-tej hodiny a v so-

botu do dvanástej a v nedeľu 
fungovali len popoludní od 
14-tej do 19-tej. „Keďže sme 
neboli spokojní s pôvodnými 
prevádzkovými hodinami, 
rozhodli sme sa upraviť pre-
vádzku pohyblivých schodov 
v režime každý deň od 6:00 
hod. do 20:00 hod vráta-
ne víkendov a sviatkov. 
Takáto upravená prevádz-
ková doba bude platiť od 
pondelka 11. júla 2016,“ 
informovala hovorkyňa. Nové 
eskalátory na hlavnej stanici 
fungujú na princípe spustenia 
fotobunkou. Po pár minútach 
nevyužívania sa eskalátor 
spomalí a po ďalších pár mi-
nútach sa zastaví. Opätovne 
sa spustí vtedy, keď sa k nim 
osoba, ktorá chce pohybli-
vé schody využiť, priblíži. 
Prevádzková doba je určená 
podľa mesta z ekonomických 
dôvodov. 
 Cena za oba eskalátory, 
vrátane odstránenia starých 
a inštalácie nových, bola cca 
200 000 eur.

(rl, red)

Tri
otazky 
pre...
Ivana Masára

Architekta Ivana Masá-
ra, spoluautora archi-
tektonického návrhu 
rekonštrukcie Bratislav-
ského hradu, sme oslovili 
v súvislosti s dokončením 
prác a sprístupnením ba-
rokovej záhrady.

Čo bolo z hľadiska ar-
chitekta najnamáha-
vejšie pri spracúvaní 
projektu obnovy Hrad-
ného paláca a areálu 
hradu?
I. Masár: Špecifi kum 
našej práce spočívalo 
napríklad v tom, že išlo 
o rekonštrukciu častí za-
niknutých priestorov a 
budov a zároveň mala byť 
čo najvernejšia, najpravdi-
vejšia a aby čo najviac zod-
povedala originálu. Preto 
sme podklady dostali od 
pamiatkarov a výskumní-
kov, ktorí svoje poznatky 
čerpali napríklad z his-
torických plánov, arche-
ologických výskumov, či 
štúdií archívnych stavieb 

z toho istého obdobia, napríklad vo 
Viedni. Na druhej strane bolo po-
trebné zlúčiť aj technické, užívateľ-
ské a prevádzkové požiadavky na 
úrovni súčasných potrieb, čo nie je 
vždy jednoduché.

V barokovej záhrade je množ-
stvo sôch, je aj táto výzdoba 
dobová? 
I. Masár: Práve jednou z vecí ktorá 
sa nedochovala, bola sochárska vý-
zdoba v barokovej záhrade. Faktom 
je, že v každej z takýchto záhrad, po-
dobná výzdoba vždy bola. Nenašli sa 
ale žiadne zdroje v tom zmysle, aký 
bol charakter týchto sôch. Vie sa ale, 
že výzdoba mala vždy nejaké témy, či 
už z antickej mytológie, alebo alegó-
rie na živly, ročné obdobia apod. No 
a keďže sme nemali konkrétne údaje, 
zvolila sa najneutrálnejšia poloha - 
teda sochy akoby detí, volá sa to put-
ty. Každá socha v barokovej záhrade 
bratislavského hradného areálu, má 
nejaký atribút, ktorý niečo zobrazu-
je – živly, alebo ročné obdobia. Ani 
jedna zo sôch nie je kópiou niečoho, 
ide o autorské originálne diela.

Čo by ste vy osobne vyzdvihli 
v hradnom areáli? Čo by mal 
návštevník hradu určite po re-
konštrukcii vidieť?
I. Masár:

Snažili sme sa dostať celý areál hradu do vyváže-
ného stavu, aby sa stal živou súčasťou Bratislavy. 
Ale určite Hradný palác je asi najvážnejším objek-
tom aj z hľadiska hmoty, kompozície i obsahu. No 
cieľom je prezentovať hradný areál ako celok.

Robert Lattacher

Petržalka chce aj v tomto roku 
fi nančne motivovať svojich učiteľov
Bratislavská Petržal-

ka chce aj v tomto 
roku fi nančne motivovať 
učiteľov na základných 
školách v jej zriaďovateľ-
skej pôsobnosti k zvýše-
niu kvality vyučovacieho 
a vzdelávacieho procesu, 
v rozpočte má vyčlene-
ných 22.500 eur. Miestna 
samospráva preto znova vy-
zýva na predkladanie projek-
tov v rámci programu Naučiť 
lepšie, odmeniť viac. Vyplne-
né formuláre v elektronickej 
podobe je potrebné poslať 
do konca augusta, projekty 

následne vyhodnotí odborná 
komisia do konca septembra.
      Program má učiteľov mo-
tivovať k zavádzaniu a uplat-
ňovaniu projektov inovácií 
vo výučbe. Učitelia si týmto 
spôsobom navzájom pomáha-
jú pri tvorbe názornejšej a pre 
deti atraktívnejšej formy odo-
vzdávania vedomostí. Ďalším 
benefi tom je podľa nej aj to, 
že najlepšie projekty budú 
postupne začleňované do vy-
učovacieho procesu aj na os-
tatných školách. 

    (tasr)
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Poďme všetci do Sadu
Slovenské predsed-

níctvo v Rade EÚ sa 
netýka len vysokoposta-
vených politikov, ale aj 
nás obyčajných občanov. 
Počas nasledujúcich 6 
mesiacov sa z Bratislavy 
stane niečo ako hlavné 
mesto Európy. A keď vám 
to naháňa strach, že to 
prinesie len obmedzenia, 
vedzte, že sú s tým spo-
jené aj rôzne zaujímavé 
podujatia a akcie, pri kto-
rých si nielen oddýchnete, 
ale sa aj veľa naučíte.
 Špeciálnym podujatím 
venovaným tejto téme je aj 
blížiaca sa premiéra projektu 
BKIS a Viva Musica Hudba 
v(š)sade!
 Všade leto, všade pokoj 
a k tomu všade dobrá hudba – 
a to všetko v sade pod holým 
nebom! Aj v tomto duchu sa 
bude niesť jedna z pripravova-
ných akcií v rámci Kultúrne-
ho leta v Bratislave – Hudba 
v sade. V rámci Kultúrneho 
leta a hradných slávností 2016 
v najstaršom stredoeuróp-
skom parku – v Sade Janka 
Kráľa – zaznejú za doprovodu 
vtáčieho spevu tóny klasickej 
i folklórnej hudby.
 Vychutnáte si typicky 
slovenské gajdy, fujaru, he-
ligónku či ústnu harmoniku, 
zaznejú aj majestátne tóny 
husľového recitálu, do rytmu 
zatancujú aj rôzne folklórne 
súbory. Hudobné umenie vy-
strieda divadelné a na svoje si 
prídu aj najmladší návštevní-
ci, pre ktorých je pripravené 
čítanie rozprávok. Ak spolu 
s hudbou a prírodou milujete 
aj históriu a chcete sa dozve-
dieť čo to o našom hlavnom 
meste, potom si nenechajte 
ujsť projekcie dokumentár-
nych fi lmov o starej Bratislave 
z rokov 1914 až 1970, ktoré 
budú premietané v spolupráci 
s fi lmovým ústavom.
 V prípade priaznivého po-
časia sa Sad Janka Kráľa vždy 
v sobotu od 17-tej do 19-tej 
hodiny premení na veľkú 
koncertnú sieň špičkových 
umelcov. A to všetko v nefor-

málnom prostredí bez nut-
nosti platiť vstupné. Preto si 
v sobotné letné večery nerob-
te žiadne plány – vs(š)ade na 
vás totiž bude číhať hudba.
 Ak by ste chceli k hudbe 
v(š)sade prispieť aj vy osob-
ne, k dispozícii bude tiež sa-
moobslužný klavír. Obohatiť 
ducha budete môcť taktiež pri 
dobrej knihe, ktorú si budete 
môcť vybrať zo samoobsluž-
nej knižnice.
 Aktuálny program nájdete 
na www.bkis.sk/skpres. Te-
šíme sa na Vás každú sobotu 
počas leta. 
 Dnes často omieľaná 
fráza „všetko je na webe“ je 
na mieste aj tentoraz. Aby 
ste nestratili niť informácií 
a mali prehľad o všetkom, čo 
je s našim predsedníctvom 
v Rade EÚ spojené, pripra-
vilo Bratislavské kultúrne 
a informačné stredisko nový 
informačný web. Počuli ste, 
že bude obmedzená dopra-
va v hlavnom meste? Chcete 
vedieť, ktorí štátnici navštívia 
našu krajinu a či ich budete 
môcť aj zahliadnuť? Nemá-
te informácie, aké podujatia 
budú prebiehať? Chystáte sa 
hlavné mesto navštíviť, ale ne-
vyznáte sa kam ísť? Na stránke 
www.bkis.sk/skpres v pre-
hľadnej a jednoduchej forme 
nájdete všetky odpovede na 
tieto aj iné otázky spojené 
s tým. Čo je slovenské pred-
sedníctvo v Rade EÚ, čo to 
všetko zahŕňa, ako sa vás to 
dotkne a čo zaujímavé budete 
môcť zažiť či navštíviť.
 Na hlavnej stránke nájdete 
ponuku informácii o aktuál-
nych podujatiach či všeobec-
né informácie. V sekcii aktu-
ality si budete môcť prezrieť 
všetky novinky podľa vyfi ltro-
vaného mesiaca a urobiť si tak 
program podľa toho, čo vás 
osloví. Neprehliadnite sek-
ciu s užitočnými linkami pre 
doplnenie ďalších informácií. 
V prípade záujmu si môžete 
vyselektovať aj novinky v po-
litike či umení kliknutím na 
jeden z odkazov pod každým 
článkom.

Štefan Holčík: V budúcnosti by bolo vhodné znovu postaviť aj Nový palác
S historikom a archeológom 

Štefanom Holčíkom 

sme sa pozhovárali o niekto-

rých historických súvislos-

tiach, ktorými Bratislavský 

hrad prešiel až do dnešných 

dní.

Návštevníka Bratislav-
ského hradného areálu tu 
ovanie iba tzv. Terezián-
ska doba?
Š. Holčík: Je pravdou, že re-
konštrukcia ktorá prebieha 
vyše päťdesiat rokov, sa čo 
najviac snaží vrátiť areál hra-
du do tereziánskej podoby, 
pretože ona bola vrcholom 
vývoja areálu hradu. Potom 
jeho význam klesal. Neskôr tu 
bola škola, kasáreň a napokon 

aj veľká ruina. Dávnejšie, na 
základe vízií profesora Piffl  a 
sa rozhodlo, že celý areál sa 
môže vrátiť do tereziánskeho 
stavu. Potom za socializmu 
sa snažili architekti presadiť 
modernu tak v exteriéroch, 
ako aj interiéroch. No a dnes 
návštevník vidí hmotu palá-
ca, ktorý vznikol v pätnástom 
storočí a bol nižší. V sedem-
nástom storočí ho zvýšili 
o jedno podlažie a okrem 
dvoch veží ktoré už mal, 
pridali ďalšie dve. V osem-
nástom storočí sa areál okolo 
kráľovského paláca, ktorý bol 
dovtedy kameňolomom, sme-
tiskom a preháňali sa tu sliep-
ky, či prasce, snažili upraviť. 
Vrchol úprav nastal až za éry 

zaťa Márie Terézie - Alberta 
Sasko-Tešínskeho.  

Je známe, že hrad v devät-
nástom storočí vyhorel. 
Čo sa dialo potom?
Š. Holčík: Hrad vyhorel 
v roku 1811 a hneď potom 

sa rozhodlo, že budovy oko-
lo paláca zbúrajú. Išlo zrejme 
o kšeft, pretože objekty boli 
postavené z výborných tehál 
a tie sa dali predať, no samot-
ný palác je postavený najmä 
z lomového kameňa, čo sa 
dalo speňažiť ťažšie. Zlikvi-
dovaný bol Nový palác – ne-
správne nazývaný Terezi-
ánum, ďalej záhradná sála, 
budovy na západnej terase 
a pod. V roku 1942 bolo na zá-
klade súťaže rozhodnuté, že aj 
hradný palác je možné zbúrať, 
okrem korunnej veže, a posta-
viť tam niečo iné. Paradoxne, 
vďaka druhej svetovej vojne 
k jeho zbúraniu nedošlo, pre-
tože vojna potrebovala penia-
ze, a tak originálna stavba zo-

stala stáť. Po vojne komunisti 
nemali snahu palác zbúrať, 
národný výbor iba povolil, že 
sa môže používať ako staveb-
ný materiál. Došlo k rozobera-
niu vnútorných krídel paláca a 
z nich sa napríklad stavali vily 
v smere na Červený kríž. Bolo 
to legálne. No palác ako celok 
by nikto nerozoberal, pretože 
ide o jedenásť a sedem met-
rov široké múry z kameňa. Po 
päťdesiatych rokoch sem ale 
prišiel profesor Piffl  , ktorý ne-
bol Bratislavčan a práve on sa 
zaslúžil o jeho rekonštrukciu, 
čo nedokázali celé generácie 
Prešporánov, alebo Bratislav-
čanov a ani celé generácie 
zodpovedných pracovníkov 
na ministerstvách a vo vláde. 
Keďže ale v tej dobe nebolo 
vhodné hovoriť, že sa rekon-

štruuje rezidencia uhorských 
kráľov, tak sa to narafi čilo na 
to, že tu bol generálny semi-
nár, v ktorom študoval Ber-
nolák a Bernolákovci. Pôvod-
ným investorom obnovy bol 
vtedajší bratislavský národný 
výbor a robil to prostredníc-
tvom mestského múzea. Celý 
palác bol určený najskôr pre 
potreby mestského múzea, 
potom Slovenského národné-
ho múzea a až sekundárne, 
keď bola rekonštrukcia skoro 
hotová, sa v Slovenskej ná-
rodnej rade rozhodlo, že palác 
bude slúžiť jej a že SNM tu 
bude len v podnájme.

V rámci hradného areálu, 

čo je podľa vás najväčším 
skvostom, čo by ste vy-
zdvihli a čo by tu mal náv-
števník určite vidieť?
Š. Holčík: Je to práve to, čo 
návštevník nemôže vidieť. 
Sú to miestnosti na prvom 
poschodí paláca, ktoré budú 
prístupné asi len raz do roka. 
Sú tu ale aj krásne exponáty 
v rámci SNM a sprístupne-
né budú aj zachované nálezy 
z obdobia začiatku nášho le-
topočtu, teda storočie pred 
Kristom a storočie po Kristu. 
Rád by som upozornil aj na 
možnosť rekonštrukcie ďal-
šej barokovej záhrady, ktorá 
bola na východnej terase kde 
je dnes divý les a gýčová so-
cha sv. Alžbety, ktorá do tohto 
areálu nepatrí. A v budúcnosti 
by bolo možno vhodné posta-

viť opäť aj tzv. Nový palác (ne-
správne Tereziánum), ktorý 
stál pri východnej fasáde go-
tického paláca. Tu sa zachova-
li aj základy a kúsok nádvoria 
a ku ktorému existujú na mi-
limeter presné plány. Problém 
je len v tom, že budova bola 
napojená na starý palác aj 
interiérovo a tie interiéry sa 
dnes už nedajú zrekonštruo-
vať, pretože na ich mieste je 
síce moderná sála, ktorej sa 
nesprávne hovorí Rytierska, 
ale v ktorej prezentujeme ob-
javené časti najstaršej staveb-
nej fázy výstavby hradného 
paláca z 15. storočia.

Robert Lattacher 

Reprezentačná rokovacia sála  

(Jedna zo štyroch reprezentačných siení)

Porcelánový salón, jeho súčasťou je aj renesančný arkier
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Predáme jednopodlažný sklad (930 m2) 
na komerčné využitie v obci Vysoká pri Morave 
(len 25 km od Bratislavy).
Prístup pre kamióny, čelná nakladacia rampa. 
Cena 66.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PREDAJ - SKLAD - VYSOKÁ pri MORAVE

V súčasnosti je v objekte reštaurácia o výmere 
195 m², v pivnici bar o výmere 80 m², predajňa 
o výmere 106,75 m². Súčasťou objektu je chodba, 
WC, sklad. Spolu cca 410 m2 
Predajná cena 470.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PONÚKAME NA PREDAJ OBJEKT 
V CENTRE TRENČÍNA, ŠTÚROVO NÁM. 14 
O VÝMERE 415 m² ZASTAVANEJ PLOCHY.

VYBRANÉ AKCIE A PODUJATIA 
DO KONCA PRÁZDNIN V BRATISLAVE

NOVÉ MESTO - Letné kino 
na Kuchajde bude premietať 
v osvedčenom čase – každú 
stredu a sobotu v júli od 21.30 
hod., v auguste od 21.00 hod. 
Diváci si vždy budú môcť vy-
brať z trojice ponúkaných fi l-
mov, ten s najvyšším počtom 
hlasov sa bude premietať.
-KONCERTY NA KU-
CHAJDE 
Každú sobotu od 18.00
16. júl Dixielandový festival – 
Brass Band Rakovník, Funny 
Fellows, Jam sesion(swing), 
23. júl Bekim (hip-hop), 30. 
júl Oukey (country), 6. au-
gust ABBA revival (pop, 
disco), 13. august Kuštárovci 
(evergreeny), 20. august Mi-
chal David revival (pop, dis-
co), 27. august ELÁN revival 
– Pavúci (rock, pop rock), 3. 
september Tančiareň na Ku-
chajde (škola tanca a tanečná 
zábava) 
TANEČNÉ KULTÚRNE 
LETO
Stredisko kultúry Bratislava 
Nové Mesto
každú sobotu od 17,00 hod.
V rámci KL 2016 budú pre-
biehať už po štvrtý rok ta-
nečné podujatia pod názvom 
Tanečné Kultúrne leto 2016 
s programom podobným 
ako na tradičných čajoch o 
piatej. Konferované taneč-
né podujatia so žrebovaním 
vstupeniek, súťažami a pod. 
16.7. - HS Memory, 23.7. - 
HS Foortuna, 30.7. - HS Co-
lor Anča bál, 6.8. - HS Char-
lie Band, 13.8. - HS Merytan, 
20.8. - HS Saturn, 27.8. - HS 
Kartago 

RAČA - Amfi teáter- Kniž-
kova dolina – Kultúrne leto 
JÚL-AUGUST
Račianske letné kino v 
júli:
Piatok - 15., 22. a 29. 7, 21.15 
h 
-Tancujeme v júli  - tanečná 
zábava s hudobnou skupinou 
Saturn -Nedeľa 17. 7.
Nemecký kultúrny dom, Ba-
rónka 3 
31. 7., 17.00 h - Promenádny 
koncert – Dychová hudba 
Senčanka
August:
Park J. M. Hurbana - 26. 8.- 
Oslavy 72.výročia SNP od 
16,45 na Nám. A. Hlinku 
Nedeľa 28. 8., 16.00 – 24.00 
h - Divadlo a tanec pod 
hviezdami – Amfi teáter 
Knižkova dolina
Račiansky festival vín – pre-
zentácia a predaj vín členov 
Račianskeho vinohradnícke-
ho spolku

RUŽINOV
Dejiskom kvalitnej hudby a 
rytmov bude každú nedeľu 
od 18:00 hod. Park Andre-
ja Hlinku. Počas leta sa tam 
vystriedajú hudobné žánre 
od swingu cez jazz, funky či 
pop až po rock.
Vystúpia aj Andrea Zimá-
nyová, Pressburger Klezmer 
Band, Malý princ, Ludo Ku-
ruc Band a mnohí iní. Na svo-
je si prídu aj milovníci tanca, 
ktorí sa pod vedením KTC 
Bratislava počas jedného ve-
čera zdokonalia v pohyboch. 

V prípade nepriaznivého 
počasia sa program z Parku 
Andreja Hlinku presunie do 
Domu kultúry Ružinov.
Bodku za Kultúrnym letom 
dajú začiatkom septembra 
prievozskí hasiči so svojou 
show pred DK Ružinov. Na-
sledovať bude spoločná grilo-
vačka a vatra. 

DÚBRAVKA
Kde? Amfi teáter na Vala-
chovej pri Dune (od zástav-
ky električky Švantnerova cca 
200 metrov) 
16.júl – 14:00 – Bratislavský 
festival seniorských súborov. 
Účinkuje: Dúbravanka, Se-
nioranka, Susedy z Vrakune, 
Račan, Bystričan, Petržalčan-
ka, Slovácky súbor a Skaličné. 
Moderuje: Petra Bernasovská
27.júl - 18:00 - Hudba letné-
ho podvečera – Charlies Duo 
a Black horse
10. august - 19:00 - operetný 
podvečer – známe operetné 
melódie v podaní Petra 
Oswalda a Gréty Švercelovej
17.august – 19:00 – Peter 
Lipa Band – džezový večer
24.august – 17:00 – detské 
popoludnie – Divadlo Dunaj-
ka s interaktívnym a spevác-
kym vystúpením Spevohrad 
a Disco Jarka so svojou šou, 
diskotékou a súťažami
31.august - 18:00 - Rocko-
vý večer- Juraj Kupec Band, 
Credence revival

PETRŽALKA
Nedele v Sade Janka Krá-
ľa pri fontáne o 17:30 h
-Vystúpenia dychových hu-
dieb - 24.07. 11 z Ivánky, 
07.08. Ľudová hudba Ko-
zovanka, 21.08. Hudba Mi-
nisterstva vnútra, Hudobné 
vlnenia od 17:00 h do 19:00 
h (záhrada reštaurácie Oáza 
na Draždiaku), Vystúpenia 
hudobných skupín: 16.07. 
Gabo Jonáš Trio, 27.08. Ju-
raj Schweigert & Th e Groove 
Time
-Hudba v sade (všade) po-
zýva na open- air koncerty 
v najstaršom verejnom parku 
v strednej Európe

-BAŽANT KINEMATO-
GRAF 2016
Tyršovo nábrežie 13. júl – 16. 
august, Program na: www.ki-
nematograf.sk

STARÉ MESTO
1.7. - 27.8., 17.00 – 19.00 
STAROMESTSKÁ FIESTA
Každý druhý piatok a sobota 
tanec, zábava priamo v histo-
rickom centre Starého Mesta,
Michalská – Ventúrska, Lau-
rinská - Panská - Rybárska 
brána pri Čumilovi, Ven-
túrska - Panská, Rudnayovo 
námestie. Salsa, kizomba, 
bachata, ľudové tance, zum-
ba, fl amenco, brušné tance, 
argentínske tango...Účinkujú: 
Klub La Fiesta, Detské balet-
né štúdio, La Dansa School, 
Všetečníci, Tango Abrazo, 
Dva košíky, Flamenco Anda-
lucia...
Staromestský Česko – 
Slovenský divadelný fes-
tival
Nádvorie Zichyho paláca, 

Ventúrska 9, 20. 7., 20.30 Py-
žamo pre šiestich, No haló!, 
27. 7., 20.30 Divná doba, 
divná láska, divné životy, Di-
vadlo GUnaGU, 3. 8., 20.30 Ó 
sláva hviezd ó sláva, Teatro 
colorato, 10. 8., 20.30 Do-
meček, Buranteatr, CZ , 17. 
8., 20.30 Maturitné stretko, 
Divadlo Tandem, 24. 8., 20.30 
Bohyňa vo vani, La Komika, 
31. 8., 20.30 Nebe?, MA-
LÉhRY, CZ, 7. 9., 20.30 Just 
Another Cup of Tea, Bridgin 
Drama

BRATISLAVA
BeeFree 2016
Festival BeeFree, sobota 23. 
júla, priestory Incheby
Najväčší a najstarší letný ta-
nečný event na Slovensku, 
napíše tento rok už svoju 18. 
kapitolu. Jeho primárnym de-
jiskom budú v sobotu 23. júla 
priestory petržalskej Incheby, 
kde sa podujatie konalo vlani, 
ale aj v jeho počiatkoch, v ro-
koch 2001 až 2004. Jeden zo 
stageov bude tak ako v roku 
2015 situovaný na Pláži pod 
Ufom, ktorý od Incheby delí 
len Viedenská cesta. Nič sa 
nemení na fakte, že 18-krát 
za sebou festival nebude mať 
vstupné. Možnosť zabávať 
sa tak budú mať všetci bez 
akýchkoľvek obmedzení. Or-
ganizátori podujatia si pre 
tento rok pripravili niekoľ-
ko noviniek. To prvou je, že 
na BeeFree sa vrátia tance, 
ktorý pred rokom viacerým 
návštevníkom chýbal. Ďalšou 
novinkou je, že v Inchebe ne-
bude len jeden - hlavný stage 
- ale aj ďalšie dve pódiá
LETNÉ SHAKESPEA-
ROVSKÉ SLÁVNOSTI 
2016
16. ročník letného open air 
festivalu Bratislavský hrad, 
Vstup do hľadiska o 20.00 
hodine.
Othello 27. júla - 6. augusta o 
20.30, Sen noci svätojánskej - 
8. - 12. augusta o 20.30, Dvaja 
páni z Verony - 13. - 16. au-
gusta o 20.30
20. 08. 2016 na 25.jarmok 
Sváka Ragana v Brezovej pod 
Bradlom
03. 09. 2016 na Cykloturistic-
ký zraz v Jablonici a okolí
Informácie na: www.vetera-
ny.eu
UPRISING REGGAE FES-
TIVAL 2016
Bratislava, Zlaté piesky 26.8. 
- 27.8.
Štyri hudobné stage, cinema 
zóna, množtvo workshopov 
a atrakcii, kulinárske špecia-
litky, možnosť kombinovať 
koncerty s kúpaním či vod-
nými športami a lineup plný 
svetových a domácich hu-
dobných hviezd vás čaká 26., 
27. augusta 2016 na Zlatých 
pieskoch v Bratislave. Na Zla-
té piesky v lete príde Tarrus 
Riley, jeden z top svetových 
reggae aktov, ktorý valcuje 
svetové hitparády so sklad-
bou“Powerful” v spolupráci s 
Major Lazer a Ellie Goulding. 
Balada o vplyve lásky na člo-
veka je nasledovníkom singlu 
“Lean On”, jedného z naj-
úspešnejších hitov minulého 
roka. www.uprising.sk 
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Výnimočný koncert štyroch 
najzvučnejších hlasov slovenskej 
opernej scény
Po prvýkrát spoja na 

jednom pódiu štyri 
najvýznamnejšie mená 
slovenskej opernej scény 
mladej generácie – sopra-
nistku Adrianu Kučerovú, 
mezzosopranistku Janu 
Kurucovú, tenoristu Pavla 
Bršlíka a basistu Štefana 
Kocána. 
 Títo štyria speváci nebu-
dú spievať známe operné árie 
tak, ako ich všetci poznáme, 
ale zaspievajú svoje milované 
piesne. Divákom ponúknu in-
tímny pohľad do ich duše, roz-
povedia svoj príbeh prostred-
níctvom hudby a predstavia 
piesne, ktoré sú ich srdciam 
blízke. Nezastupiteľnú úlohu 
na tomto koncerte budú mať 
klaviristi Robert Pechanec, 
Aleksandra Pospíšil-Boro-
dulina a Tahmina Feinstein, 
ktorí budú našich sólistov 
sprevádzať. Koncert s názvom 
Milované piesne bude vyvr-
cholením 12. ročníka Viva 
Musica!festivalu. Uskutoční 
sa 29. augusta o 19:00 hod. 
V novej budove Slovenského 
národného divadla v Bratisla-
ve. Na koncerte bude uvedená 
a pokrstená limitovaná edícia 
4CD boxu s názvom Beloved 
Songs, ktorý vyjde pod hlavič-
kou Viva Musica! records.
 Slovensko patrí ku kraji-
nám s výnimočnou tradíciou 
opery a silným zastúpením 
operných spevákov v rámci 
tých najprestížnejších sveto-
vých operných scén, akými 

sú Metropolitná opera v New 
Yorku, Teatro alla scala v Mi-
láne či Viedenská štátna ope-
ra. Hudobné vydavateľstvo 
Viva Musica! records sa v roku 
2014 rozhodlo realizovať dl-
hodobý projekt, ktorého cie-
ľom je zaznamenávanie slo-
venskej hudby a špičkového 
slovenského interpretačného 
umenia, pričom odvtedy zrea-
lizovalo a vydalo okrem iného 
debutové profi lové nahrávky 
štyroch v súčasnosti najžiada-
nejších slovenských operných 
spevákov – tenoristu Pavla 
Bršlíka (2014), mezzosopra-
nistky Jany Kurucovej (2015), 
basistu Štefana Kocána (2015) 
a sopranistky Adriany Kuče-
rovej, ktoré vyšlo nedávno, 
30. mája 2016. Profi lové CD 
nahrávky predstavujú jednot-
livých spevákov v komornom 
piesňovom repertoári v sprie-
vode klavíra, pričom drama-
turgia nahrávok je orien-
tovaná na slovenskú, 
resp. slovanskú piesňovú 
tvorbu. Výber z tohto reper-
toáru zaznie aj v rámci gala 
koncertu s názvom Milované 
piesne, v rámci ktorého bude 
zároveň uvedená a pokrstená 
limitovaná edícia spoločného 
boxu všetkých štyroch CD 
s názvom Beloved Songs. Viac 
info na www.vivamusica.sk, 
www.vivamusicarecords.com 
alebo https://www.facebook.
com/vivamusicafestival.

(red, rl)

Projekt Letného kina Film 
Europe bude na dvoch miestach
Kvôli rekonštrukcii Pis-

toriho paláca sa pro-
jekt presúva do iného 
priestoru. Tak, ako minulý 
rok, budú projekcie pre-
biehať v Gorila.sk Urban 
Space na Námestí SNP 
každý pondelok a utorok 
v mesiacoch júl a august. 
 Tohtoročnou novinkou 
je Letné kino Film Europe 
v Berlinke SNG na Námestí 
Ľudovíta Štúra. Prvá pro-
jekcia bola 29. júna, potom 
každú stredu v júli a auguste. 
Program Letného kina Film 
Europe obsahuje zopár titu-
lov, ktoré budú krátko po dis-
tribučnej premiére - Komúna, 
Marguerite a Julien, Schnei-
der vs.Bax. Prevádzkovatelia 
Gorila.sk Urban Space si vy-
brali z portfólia Film Europe 
prevažne čierne komédie - 
O kuratách a ľuďoch, Mäsiari, 
Blikajúce svetlá, Easy Money, 
Boj snežného pluhu s mafi ou, 
Schneider vs. Bax a komé-
die - Kňazove deti, Hundroš, 
Mr.Nice a fi lmy, ktoré boli di-
vácky úspešné v štandardnej 
kinodistribúcii.
 Program v Berlinke SNG 

je zostavený zo žánrovo rôz-
norodých fi lmov - komédia 
Ostrov lásky, Pride, dráma 
Môj kráľ, Victoria, Sils Maria, 
thriller Pán Bezchybný, prí-
beh lásky - Dokonalý zmysel, 
Marguerite a Julien  - všetko 
od špičkových európskych 
režisérov, mnohé z nich zís-
kali ocenenia či nominácie na 
prestížnych fi lmových festiva-
loch.
 Letné kino Film Euro-
pe má špecifi cký koncept – 
nie „pod holým nebom“ ale 
v „kino-kaviarňach“, kde 
môže divák voľnejšie sledo-
vať fi lm a zároveň si dať drink 
s občerstvením v spoločnos-
ti priateľov a ľudí, ktorí majú 
k umeniu blízko. Ide o osved-
čený model, ktorý fungoval aj 
minulé leto. V Berlinke SNG 
i v Gorila.sk Urban Space sa 
stretáva  počas roka práve 
tá komunita, ktorá ocení 
kvalitné európske die-
la. Letná dramaturgia sa 
v oboch prípadoch zame-
riava na „ľahšie stráviteľ-
né“ a divácky úspešné eu-
rópske fi lmy.

(red, rl) 

L e t o  v  B r a t i s l a v e
Prehľad koncertov VIVA MUSICA! 

15.7.
SPIEVANKOVO SO SYMFONICKÝM ORCHESTROM

17:00 HOD. ISTROPOLIS

22.7.
EDITA GRUBEROVÁ: RECITÁL

19:00 HOD. SLOVENSKÉ NÁRODNÉ DIVADLO (NOVÁ 

BUDOVA)

29.7.
JEAN RONDEAU: BACH CONCERTOS

20:00 HOD. DÓM SV. MARTINA

5.8.
PaGAGnini

20:00 HOD. ATELIÉR BABYLON

12.8.
RICHARD GALLIANO SEXTET

20:00 HOD. VEĽKÝ EVANJELICKÝ KOSTOL

19.8.
KRONOS QUARTET

20:00 HOD. VEĽKÝ EVANJELICKÝ KOSTOL

29.8.
MILOVANÉ PIESNE – ADRIANA KUČEROVÁ, JANA 

KURUCOVÁ, PAVOL BRŠLÍK, ŠTEFAN KOCÁN

19:00 HOD. SLOVENSKÉ NÁRODNÉ DIVADLO (NOVÁ 

BUDOVA)

HUDBA V SADE
KONCERTY V SADE JANKA KRÁĽA V BRATISLAVE. 

Každú sobotu od 17:00 do 19:00 hod. na rôznych miestach v 

Sade Janka Kráľa. V prípade zlého počasia sa koncerty neko-

najú. (Vstup voľný)

VIVA MUSICA! FESTIVAL GRAND PRIX 

KONCERTY VÍŤAZOV SÚŤAŽÍ ŠTUDENTOV KONZER-

VATÓRIÍ SR 

(voľný vstup)

17.7., 16:00, Závod (Kostol sv. Michala archanjela)

24.7., 18:00, Malacky (Pálfyovský kaštieľ)

31.7., 16:00, Šenkvice (Kostol sv. Anny)

7.8., 17:00, Stupava (Synagóga)

14.8., 17:00, Marianka (Bazilika Narodenia Panny Márie)

21.8., 16:00, Komárno (Kostol sv. Ondreja)

28.8., 17:00, Limbach (Evanjelický kostol)

3.9., 15:00, Zohor (Kostol sv. Margity Antiochijskej)

Bratislavskú lýru si pripomenieme 
koncertom 18. októbra

V hlavnom meste zaz-
nejú na jeseň tohto 

roka najslávnejšie hity 
legendárnej Bratislav-
skej lýry Na koncerte 
„Mám rozprávkový dom 
– LÝRA 50“ vystúpi špič-
ka slovenskej a českej 
populárnej hudby. 
 Zaspievajú také hviezdy 
ako Helena Vondráčková, 
Olympic, Eva Pilarová, Jitka 
Zelenková, Lenka Filipová, 
Petra Janů, Elán, Peter Lipa, 
Ján Lehotský, ale aj interpre-
ti mladšej generácie Martin 
 Chodúr, Mário Kuly Kol-
lár a mnohí ďalší. Účasť pri-
sľúbil aj Karel Gott, no je 
podmienená jeho zdravot-
ným stavom. Koncert bude 
spomienkou na hudobný 
festival najväčšieho česko-
slovenského medzinárodné-
ho festivalu pri príležitosti 
50-ho výročia jeho vzni-
ku. Autormi projektu sú 
Ľubo Belák a Jozef Šuhajda. 
Interpreti oživia hity z minu-
lého storočia, ktoré bodovali 
práve na Bratislavskej lýre, 
zaznejú však aj v nových in-

terpretáciách. Udalosť bude 
v Incheba – EXPO ARÉNE 
18. októbra 2016.
 „Bratislavská lýra sa dlhé 
roky pravidelne objavova-
la medzi najvýznamnejší-
mi kultúrnymi podujatiami 
v hlavnom meste Slovenska. 
Od roku 1966 sa tu každo-
ročne stretávali osobnosti 
českej a slovenskej popu-
lárnej hudby. Festival bol 
v prvom rade autorskou 
súťažou dovtedy nezverej-
nených piesní, z ktorých sa 
mnohé stali hitmi. Úspešnú 
spevácku kariéru tu odštar-
tovala súčasná špička slo-
venskej a českej populárnej 
hudby. Aj preto chceme ten-
to skvelý festival pripome-
núť,“ povedal Jozef Šuhajda. 
„Sme radi, že do projektu 
sa zapoja vynikajúci českí aj 
slovenskí interpreti. Vystúpi 
aj víťaz prvého ročníky Lýry, 
legendárny Karel Gott, sa-
mozrejme, ak mu to zdravie 
dovolí, uviedol Ľubo Belák.

(red, rl)

Konvergencie 2016: klasika, fi lm i tango
Medzinárodný festival 

komornej hudby Kon-
vergencie ponúkne v sep-
tembri inšpirujúcu zmes 
klasických diel, medzižán-
rových presahov, ale aj fi l-
mové projekcie, hovorené 
slovo a chýbať nebude ani 
koncert pre deti. 
 Okrem špičkových do-
mácich umelcov sa ako hos-
tia na festivale predstaví aj 
trojica svetoznámych huslis-
tov: Isabelle van Keulen, Ilya 
Gringolts a Daniel Rowland... 
Septembrové Konvergencie 
otvorí koncert vo Veľkom 
koncertnom štúdiu Slo-
venského rozhlasu - 18. 9., 
ktorý je nazvaný Erscheinung/
Zjavenie – podľa Schubertom 
inšpirovanej skladby klasika 
nemeckej hudby 20. storočia 
Wolfganga Rihma (1952). Ďal-
ším lákadlom programu bude 

zriedkavo uvádzané Schuber-
tovo Okteto F dur, dielo, ktoré 
v sebe spája pre skladateľa ty-
pickú vrúcnosť, lyrickosť, vie-
denskú eleganciu, virtuozitu 
a orchestrálnu farebnosť. Ako 
líderka medzinárodného an-
sámblu sa na koncerte pred-
staví charizmatická holandská 
huslistka Isabelle van Keulen. 
Je tiež vyhľadávanou komor-
nou hráčkou a vášnivou in-
terpretkou súčasnej hudby. 
Spolu s ňou sa na koncerte 
predstavia vo Švajčiarsku pô-
sobiaci slovenský huslista Igor 
Karško, vynikajúci španielsky 
klarinetista Pablo Barragán, 
umelecký riaditeľ Konvergen-
cií, violončelista Jozef Lupták, 
klaviristka Nora Skuta a ďalší. 

(red)
Viac na www.bakurier.sk a 

www.konvergencie.sk

foto Lukas Beck

foto TASR
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Reportáž
Igor Moška: Našou prioritou je 
podporovať kluby a prácu s deťmi

Pri kávičke v meste sme 
sa porozprávali s ge-

nerálnym sekretárom Slo-
venského tenisového zvä-
zu (STZ) Igorom Moškom 
nielen o vývoji a smero-
vaní tenisu u nás, ako aj 
tom, či je tenis pre rodičov 
a deti ešte stále atraktívny.  

Ako vnímate rozvoj a zá-
zemie tenisu na Sloven-
sku i v hlavnom meste za 
posledné obdobie?
I. Moška: Na Slovensku 
i v Bratislave zaznamenáva te-
nis za posledných desať rokov 
kontinuálne mierny progres. 
Stúpa nám počet detí,  ktoré 
sú registrované a hrajú tur-
naje, mierne nám stúpa aj po-
čet klubov.

Národné tenisové cen-
trum v Bratislave stojí už 
trinásť rokov, nepotrebuje 
reštart alebo nejakú obno-
vu?
I. Moška: Určite, že sú tu 
niektoré veci, ktoré sú opotre-
bované, ale celkovo si myslím, 
že tento stánok je ešte stále 
veľmi moderný a pekný. Ale 
samozrejme, investujeme už 
aj do opráv – rekonštrukcií 
niektorých častí a myslím si, 
že diváci si to môžu všimnúť. 
Ide napríklad o modernejší 
a vynovený vestibul, zmenili 
sme panely s hráčmi a pod...
Momentálne ste investície do 
tenisu preniesli najmä na vý-
chod Slovenska, do Košíc. 

Prečo?
I. Moška: Na východe nám 
rastie množstvo tenisových 
talentov a nemáme tam pre 
nich vytvorené podmienky. 
Všetkých musíme ťahať do 
Bratislavy, a to nie je dobré, 
pretože veľa talentov sme stra-
tili práve takýmto presunom. 
Predsa v šestnástich-sedem-
nástich rokoch nie je jedno-
duché sa presťahovať a udržať 
si aj rodinné vzťahy, ktoré sú 
potrebné na zdravý športový 
rast. Aj preto  v tomto období 
predstavujeme nový projekt 
Národného tenisového centra 
v Košiciach.

Je biely šport na Sloven-
sku stále „drahým“ špor-
tom?
I. Moška: To je podľa mňa 
také klišé tvrdenie. Tenis ako 
taký drahý nie je. Prenájom 
jedného dvorca na hodinu 
v lete stojí zhruba desať eur. 
Drahí sú tréneri a drahé sú 
turnajové programy. Zmena 

v tenisovom hnutí za posled-
ných desať rokov sa týka toho, 
že predtým, keď hralo 4000 
detí tenis, tak z toho počtu 
bolo povedzme 2500 takých 
rodičov, ktorí z nich chceli 
mať Cibulkovú alebo Hrbaté-
ho. Znamená to, že obiehali 
s deťmi turnaje a verili, že by 
sa mohli stať profesionálny-
mi tenistami. Dnes je situácia 
taká, že z tých 4000 chce mať 
zo svojho dieťaťa Cibulkovú 
a Hrbatého iba 500. Ostatní 
len chcú, aby deti športovali, 
behali a mali zmysluplne vy-
plnený voľný čas. Do tenisu 
svojich detí už nie sú ochotní 
investovať toľko času a pe-
ňazí. Toto je zásadná zmena, 
s ktorou sa musíme vyrovnať. 
Na to, aby vyrástli noví Hr-
batí, Hantuchové, Cibulkové, 
atď., potrebujeme tých 2500 
záujemcov o závodný tenis. 
Tých 500 je málo, a preto aj 
naša priorita počas najbližších 
piatich  rokov je zvýšiť členskú 
základňu zo 4000 aspoň na 
desaťtisíc členov.

Je to reálne?
I. Moška: Je to ambiciózny 
plán, ale chceme sa o to po-
kúsiť. Teraz je našou prioritou 
podporovať kluby a podporo-
vať ľudí, ktorí pracujú s deťmi, 
a ktorí ich dokážu vytiahnuť 
na pravidelné hranie. Môžete 
sa opýtať, či je našou priori-
tou vychovať novú Cibulkovú 
a nového Hrbatého alebo to, 
aby hralo čoraz viac detí tenis. 
Tie priority sú na rovnakej 
úrovni. A aj keď nás hodno-
tia práve za tých vynikajúcich 
hráčov a ich úspechy, myslím 
si, že rovnaký verejný záu-
jem je dokázať organizovať 
množstvo detských turnajov. 
Ročne robíme 400 turnajov, 
to je osem detských turnajov 
každý týždeň, čo obnáša osem 
organizačných výborov, osem 
predsedov nejakých klubov na 
Slovensku, ktorí dajú dohro-
mady 32 detí a hrajú turnaj... 
Takže v tomto mám jasno - 
doteraz sme sa viac venovali 
viac tomu, aby sme mali sveto-
vých hráčov, ale teraz chceme 
ísť cestou rozširovania člen-
skej základne, pretože priority 
rodičov smerujú k iným pro-
fesiám, ako k tomu, aby mali 
z detí profesionálneho špor-
tovca. A ak chceme udržať 
tenis na špičkovej úrovni tak, 
ako bol posledných dvadsať 
rokov, musíme na tieto zmeny 
priorít zareagovať.

Robert Lattacher

V hipocente HC Hipony denný tábor 
pod dohľadom kvalifi kovaného personálu

Známe hipocentrum 
HC Hipony vo Štvrtku 

na Ostrove organizuje 
počas letných prázdnin 
pre deti miesto, kde by 
sa mohli zabaviť a záro-
veň stráviť svoj voľný 
čas aktívne a v prírode. 
 Práve pre tie deti, ktoré 
majú rady kone a láka ich 
jazdenie na nich je určený 
denný tábor, v ktorom sa 
pod dohľadom kvalifi ko-
vaného personálu, naučia 
základy jazdenia a starostli-
vosti o kone. Tábor je v novo 
vybudovanom areáli, ktoré 
na svoju činnosť využíva ob-
čianske združenie Hipotera-
peutické centrum Hipony. 
Areál sa nachádza vo Štvrt-
ku na Ostrove (cca 15 km 
od Bratislavy), na okraji de-
diny v pokojnom prostredí, 
na konci súkromnej ulice. 
 HC Hipony sa venuje 
predovšetkým hipoterapii 
- terapii pomocou koňa pre 

zdravotne postihnuté deti 
a ľudí, ako aj deti s rôzny-
mi problémami. Vo voľnom 
čase využíva svoje špeciálne 
školené koníky a inštrukto-
rov na prevádzkovanie jaz-
deckej školy s individuálnym 
prístupom, alebo na orga-
nizovanie letných táborov. 
K dispozícii sú krytá jazdia-
reň, kde sa dá nielen jazdiť, 
ale sa aj dosýta vyšantiť, 
ďalej malá vonkajšia jazdia-
reň, spoločenská miestnosť, 
ktorá slúži aj ako jedáleň, 
sociálne zariadenie, šatňa, 
trávnatá plocha s tieňom 
vhodná na hry. K vybave-
niu patrí aj menší bazén 
na schladenie v horúcich 
dňoch a trampolína. 
 Svoj domov okrem šty-
roch koníkov tu majú aj 
ovečky, priateľskí psíkovia, 
mačky, niekoľko sliepok 
a od susedov spoza plota na-
kúkajú dvaja emu.

Program denných táborov - 1.HOBBY TURNUS 
(1.8.-5.8.) 
8.00-8.30 príchod detí 
8.30-9.00 čistenie koní, ustrojenie, spoločná príprava 
jazdiarne na jazd. aktivity 
9.00-10.30 rôzne aktivity s koňmi (jazdenie, vodenie, 
cvičenia voltížnych cvikov, práca na ruke s koňom, 
konské hry. Každý druhý deň sa ide na prechádzku do 
prírody, deti idú buď na koni alebo sa vezú na voze.
10.30 desiata
11.00 Iné sprievodné aktivity I. (starostlivosť o kone po 
jazdení aj o iné zvieratá, nácvik praktických zručností 
a teoretických poznatkov o koňoch, čistenie postro-
jov - príprava na táborový duel, tvoríme v piesku, hra 
s prírodnými materiálmi)
12.00 -13.00 Športové aktivity I.(lukostreľba, kúpanie, 
prekážková minidráha, trampolína, loptové hry, voltíž 
na sude, gymnastika) 13.00 - 14.00 Obed 14.00 - 15.00 
Iné sprievodné aktivity II.
15.00 - 16.00 Športové aktivity II.
16.00 olovrant 
16.15 -17.00 odchod domov. Vo štvrtok sa koná tábo-
rový duel, dvoch tímov prostredníctvom športových 
hier a porovnaním získaných vedomostí a naučených 
zručností. V piatok po jazdení prebieha maľovanie 
koní prstovými farbami a fotenie s nimi v zábavných 
kostýmoch alebo hľadanie pokladu podľa indícií.

2.INTENZÍVNY JAZDECKÝ TURNUS 
(18.7.- 22.7., 25.7.- 29.7., 22.8.- 26.8., 29.8.- 2.9.)
8.00-8.30 príchod detí 
8.30-9.00 čistenie koní, ustrojenie, spoločná príprava 
jazdiarne na jazd. aktivity
9.00-10.30 rôzne aktivity s koňmi (jazdenie, vodenie, 
cvičenia voltížnych cvikov, práca na ruke s koňom, 
konské hry, vychádzky do prírody na koni voze – tram-
polína, lukostreľba a iné. dva druhy: Mini jazdenie 1x 
denne , Intenzívny 2x denne.

Viac info a prihlasovanie na : Hipoterapeutické 
centrum Hipony, Mgr. Božena Minková Borgu-
lová, Jozefínska 711/12 930 40 Štvrtok na Ostro-
ve; tel: 09033 828 181; web : www.hipony.sk, 
mail: hipony@hipony.sk 

Klienti z Domova sociálnych služieb 
Integra sa potešili jazde v Národnom 
motokárovom centre v Petržalke

Nedávno sa v Petržal-
ke uskutočnila milá 

udalosť. Národné moto-
kárové centrum (NMC) 
na Kopčianskej ulici 
privítalo ľudí s kombi-
novaným mentálnym 
a telesným postihnutím 
a poskytlo im možnosť 
zajazdiť si na motoká-
rach.
 Podľa konateľa NMC 
Adama Hederu, cieľom 
akcie pre klientov Integry 
bolo poskytnúť možnosť 
telesne hendikepovaným 
ľuďom, vyskúšať si jazdu na 
pretekárskych motokárach 
pod dohľadom profesionál-
nych jazdcov. Jazdami ich 
sprevádzala majsterka Slo-
venska Valéria Zajcevová. 
Ako povedal A. Hedera, pre 
klientov DSS bola jazda zrej-
me zážitkom na celý život, 
príjemným oživením a na-
čerpaním pozitívnych emó-
cií. Podľa iniciátora podu-
jatia Jána Lukyho, klienti 
DSS Integra sú mimoriadne 
vďační za akúkoľvek pomoc 
a pre ich nesamostatnosť je 
potrebné im pomáhať. Pre-
to si osobitne cenia prístup 
k nim od vedenia Kart aré-
ny, ktorí ich dokázali po-
chopiť aj v tejto situácii 
a pripravili pre nich snáď 
nezvyčajný zážitok. Patrí im 
preto srdečná vďaka. 
 Klientov DSS sprevá-
dzal aj vedúci terapeutické-
ho úseku Bystrík Tomly. 
Ako nám povedal, jazda 
na motokárach prináša pre 
klientov DSS neskutočné 
podnety a zážitky. Samot-
ný Domov je na takomto 
motoristickom podujatí 
prvý krát. Väčšinou cho-

dia na výlety, či za kultúrou. 
Ako ale podotkol, aj medzi 
hendikepovanými sa nájdu 
športovci, ktorý hrajú bocciu 
(boča). Boccia je šport podob-
ný francúzskemu petangu. 
Od roku 1984 sa zaraďuje me-
dzi paralympijské disciplíny, 
medzi olympijskými disciplí-
nami nemá ekvivalent. V sú-
časnosti sa boccia hráva vo 
viac ako 50 krajinách sveta. 
Ako ďalej B. Tomly pripo-
menul, DSS Integra ktorého 
zriaďovateľom je BSK, posky-
tuje klientom sociálnu službu 
v podobe celoročného, týž-
denného a ambulantného 
pobytu. Domov tu má v sú-
časnosti 38 zväčša imobilných 
klientov a je jediným verejným 
poskytovateľom pre vek od 3 
rokov až do dôchodku. Gro 
klientov tvoria podľa neho 
zrelí štyridsiatnici, ktorí sú na 
mentálnej úrovni 3-6 ročného 
dieťaťa. Ako uviedol, z kultúry 
je im blízke divadlo LUDUS, 
ktoré robí predstavenia aj pre 
deti. No na výlety a na podu-
jatia chodia aj vďaka pomoci 
dobrovoľníkov, bez ktorých 
to nejde. Ich klienti majú svoj 
svet. „Oni veľmi dobre chápu, 
niektorí aj rozprávajú a s nie-
ktorými komunikujeme cez 
piktogramy. Sú vďační keď 
sa im terapeuti venujú a keď 
dostávajú zdravotnú starost-
livosť. Pre nás je odmenou 
úsmev, pohladenie a ľudskosť. 
Samozrejme že aj oni majú 
svoje nálady, sú afektovaní 
- tak, ako je to aj u zdravých 
ľudí,“ dodal B. Tomly.

(rl)

Foto: Ján Luky
Video z jazdy hendikepova-

ných na našom facebooku
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Unikátna vodná šou na Dunaji 
prilákala stovky ľudí

Spoločnosť Ferdinan-
da Martinenga v spo-

lupráci so Slovenskou 
obchodnou a priemysel-
nou komorou predsta-
vila koncom júna v noci 
multimediálnu vodnú šou 
Tancujúca voda: Od Tatier 
k Dunaju.
 Na nábreží Dunaja pri 
OC EUROVEA sa vo štvrtok 
30. júna večer zišlo asi 1000 
ľudí, aby si pozreli vodnú šou. 
Spoločnosť Ferdinanda Mar-
tinenga a Slovenská obchodná 
a priemyselná komora spojili 
sily, aby pripravili unikátne 
podujatie. Dunaj sa preme-
nil na obrovské vodné plátno 
hrajúce všetkými farbami - 
na Slovensku sa predstavila 
multimediálna vodná show, 
ktorou sa môžu pýšiť svetové 
metropoly ako Sydney či To-
kio. Kultúrne podujatie bolo 
oslavou začiatku slovenské-
ho predsedníctva v Rade EÚ, 
a tiež vyvrcholením júnovej 
prehliadky riečnych podujatí 
Slnovrat na Dunaji.
 Spoločnosť Ferdinanda 
Martinenga sa v spolupráci 
so Slovenskou obchodnou 

a priemyselnou komorou 
sa spoločnosť rozhodla za-
pojiť do júnovej prehliadky 
riečnych podujatí s názvom 
Slnovrat na Dunaji, ktorý or-
ganizuje Dunajský fond. ,,Sto-
tožňujeme sa s ideou riečnej 
prehliadky, ktorá si kladie za 
cieľ sprístupniť Dunaj verej-
nosti pomocou rôznorodých 
aktivít a poukázať na hodnoty 
rieky. Je pre nás cťou, že práve 
podujatie Tancujúca voda: Od 
Tatier k Dunaju slávnostne 
ukončí Slnovrat na Dunaji,“ 
povedal predseda Spoločnosti 
Ferdinanda Martinenga Peter 
Kurhajec.
 Multimediálna vodná 
show bola pomyselným zla-
tým klincom viac ako štyri-
dsiatich riečnych podujatí, 
ktoré sa počas júna odohrá-
vajú na území slovenského 
toku Dunaja. ,,Rieka Dunaj je 
s mestom Bratislava úzko spä-
tá, jej využitie je však oproti 
iným európskym štátom, cez 
ktoré preteká, bohužiaľ, veľ-
mi nízke. I našou aktivitou, to 
chceme zmeniť,“ konštatoval 
Peter Kurhajec.

(red)

Letná Univerzita pre seniorov 
bude v auguste
Po šiestykrát organizuje 

hlavné mesto v spo-
lupráci s Univerzitou Ko-
menského obľúbenú Let-
nú bratislavskú univerzitu 
pre seniorov, ktorá bude 
v auguste. 
 Pre seniorov sú priprave-
né prednášky na zaujímavé 
a aktuálne témy zmerané 
nielen na Bratislavu a život 
v meste, ale aj na zaujímavos-
ti a praktické rady. Pre veľký 
záujem, ktorý sa každoročne 
zvyšuje, bude zvýšená aj kapa-
cita miest.
 Pre seniorov sú pripravené 
štyri prednášky na zaujíma-
vé a aktuálny témy. Vybraní 
slovenskí odborníci zasvätia 
seniorov do histórie a súčas-
nosti záhrad a parkov Brati-
slavy, jej barokového obdobia, 
vývojových podôb slovenčiny, 
ale aj nekalých praktík pri po-
skytovaní tovarov a služieb 
tak, aby sa mohli vyvarovať 
podvodníkom, ktorí si vybe-
rajú za cieľovú skupinu najmä 
našich starších spoluobčanov. 
Prednášky sa budú konať 

v Zrkadlovej sieni Pri-
maciálneho paláca v pr-
vých dvoch augustových 
týždňoch, vždy v utorok 
a vo štvrtok od 14.00 h do 
15.30 h. 
 Záujemcovia sa môžu 
prihlasovať od 1. júla do 29. 
júla osobne s vyplnenou pri-
hláškou na pracovisku prvého 
kontaktu na prízemí v budove 
Magistrátu hl. mesta SR Brati-
slava. Projekt fi nancuje hlavné 
mesto a pre seniorov je zdar-
ma.

(red, rl)

Témy prednášok:
1. Prednáška 2. augusta o 14.00 hod.

Téma: História a súčasnosť záhrad a parkov Bratislavy

Prednášajúci: Ing. Tamara Reháčková, PhD.

2. Prednáška 4. augusta o 14.00 hod.

Téma: Nekalé praktiky pri poskytovaní tovarov a služieb

Prednášajúci: Mgr. Tomáš Földes

3. Prednáška 9. augusta o 14.00 hod.

Téma: Baroková votívna plastika v Bratislave

Prednášajúci: PhDr. Tomáš Surý, ArtD.

4. Prednáška 11. augusta o 14.00 hod.

Téma: Vývojové podoby slovenčiny

Prednášajúci: Ida Rapaičová

Mladí kuchári vládnu Zlatým vidličkám

Na Slovensku sa čo-
raz viac presadzu-

je kuchárska mlaď. Na 
slávnostnom večeri  
Gurmán Award v hote-
li Sheraton sa 12. júna 
odovzdávali odborné  
ocenenia v gastronómii, 
ktoré udeľuje gastrono-
mický sprievodca Gur-
mán na Slovensku už 
13 rokov. 
 Kuchárom roka sa stali 
tridsiatnici Michal Kon-
rád z reštaurácie Fou Zoo, 
gastronomickou osobnos-
ťou Braňo Križan z hotela 
Matyšák,  someliérom  roka 
2016 Gabo Kollár pôsobia-
ci v londýnskej MAZE by 
Gordon Ramsey. „Tento rok 
je pre bedeker Gurmán na 
Slovensku prelomový. Na 
základe požiadaviek doby 
a tiež na základe väčšej 
a hlavne ľahšie dostupnej 
distribúcie nášho gastro-
nomického sprievodcu nie-
len po Slovensku,  ale aj po 
celom svete, rozhodli sme 
sa vydať Gurmána v elek-
tronickej podobe ako e-kni-
hu,“ hovorí Rado Nackin, 
vydavateľ. Formát ostáva 

rovnaký, len bonusom na viac 
je  možnosť priamej rezervá-
cie vo vami vybranej reštau-
rácii elektronicky. Budete 
mať na viac možnosť vzhliad-
nuť viac fotografi í, viac jedál 
a v niektorých reštauráciách aj 
videá. „Už 13 rokov pôsobíme 
na slovenskej gastronomickej 
scéne a hodnotíme, objavu-
jeme, odporúčame najlepšie 
reštaurácie, šéfkuchárov či 
someliérov a vinárov. Veľa 
sa toho v gastronómií poda-
rilo za tie roky a teší nás, že 
aj kvalitatívna úroveň celej 
gastronómie išla veľmi hore,“ 
dopĺňa Rado Nackin, ktorý 
sa venuje aj iným aktivitám 
smerujúcim k rozvoju sloven-
skej gastronómie  ako Th uries 
Academy pre profesionálnych 
kuchárov, či organizovanie 
Gurmán Festov v Bratislave 
a Košiciach, a v neposlednej 
rade aj čoraz viac populárne-
ho Zimného festivalu jedla za-
meraného na chute regiónov 
celého Slovenska. Ukázať naj-
lepšiu slovenskú gastronómia 
svetu a dať o sebe vedieť si dal 
bedeker Gurmán na Sloven-
sku za svoj cieľ.

(red, rl)

Októbrový Seniorfest 2016 
prináša mnoho podujatí 
Tohtoročný Seniorfest 

2016 poskytne senio-
rom množstvo príležitostí 
na aktívny oddych. Úvod-
ným podujatím bude Deň 
zdravia (3.10.), po ktorom 
budú nasledovať výsta-
va fotografi í absolventov 
Univerzity tretieho veku 
(18.10 – 30.10.).
 Z ďalších podujatí to budú 
aj vlastivedné vychádzky, ko-
mentovaná prehliadka v ZOO 
a mnohé ďalšie podujatia až 
po záverečný tanečný koncert 
seniorov z Lúčnice, SĽUK-u 
a detí z tanečného súboru Kln-
ka v Mestskom divadle DPOH 
(31.10.). Novinkou tohto 
ročníka Seniorfestu bude 
súťaž v spoločenskej hre 
RUMMIKUB XXL, ktorá 
vystrieda krížovkársku 
súťaž z minulých rokov 
(20.10. o 14.00 h). Niektoré 
podujatia v rámci Seniorfestu 

sa budú konať v priestoroch 
ARCHA v Primaciálnom pa-
láci, ako aj napr. zaujímavá 
prednáška Ako zvládať stres 
(24. 10.), ktorá bude spojená 
s meraním stresu v tele. 
 Neodmysliteľnou súčasťou 
Seniorfestu, ktorý sa uskutoč-
ní v októbri, je podujatie Kyti-
ca pozdravov v Primaciálnom 
paláci, kde primátor počas 
slávnostného ceremoniálu 
oceňuje vybraných bratislav-
ských seniorov titulom Se-
nior roka (5.10.). Návrh na 
cenu Senior roka môže podať 
jednotlivec alebo organizácia 
a posielať na e-mailovú adre-
su senior@bratislava.sk alebo 
poštou na adresu Magistrát 
hlavného mesta SR Bratisla-
vy, Primaciálne námestie 1, 
814 99 Bratislava či priniesť 
osobne do podateľne magis-
trátu do 3. septembra 2016. 

(red,rl)

Detské burzy v Monsters cafe – tradícia v novom prevedení
Možností na relax či zá-

bavu má Petržalka so 
svojimi vyše 111 tisícmi oby-
vateľmi dosť. Dokonca by sa 
dalo povedať, že ich je kaž-
dým rokom viac.
 Navštívili sme pre Vás 
štýlový podnik priamo pri 
Chorvátskom ramene s ve-
selým názvom Monsters cafe 
and Bar.  Inšpiratívny, multi-
funkčný a hravý priestor pre 
malých aj veľkých.
 
Grilovačka v Petržalke 
už nie je sen
 Okrem pravidelných štvrt-
kových a piatkových letných 
grilovačiek, tu zažijete latino 
party, hudobné večery či kon-
certy.
 
Indoor a outdoor 
hračkáreň pre deti
 Na svoje si tu vždy prídu 
najmä mamičky. Špeciálne 
pre ne a ich ratolesti sa tu pri-
pravujú rôzne aktivity a akcie 

– zamerané na trendy v zdra-
vom životnom štýle – či už je 
to cvičenie jogy, kurzy anglič-
tiny, prednášky či workshopy 
týkajúce sa zdravého život-
ného štýlu. Deti tu nájdu svoj 
raj nielen v megaveľkom det-
skom kútiku, ale aj vonku na 
terase, kde si môžu zaskákať 
na trampolíne alebo zahrať sa 
na  novom outdoor ihrisku.
 
Letný tábor vo vašej 
blízkosti
 Toto leto sa tu prvýkrát 
koná aj denný letný tábor pre 
deti od 6 – 14 rokov. Usku-
toční sa v troch turnusoch 
a na zábavu sa využijú lokality 
v blízkosti kaviarne s aktivi-
tami ako návšteva petržalskej 
dostihovej dráhy, kúpanie na 
kúpalisku Matador či pobyt 
na neďalekej Magio pláži.
 
Potrebujete prevetrať 
skriňu? Navštívte pravi-
delné Monsters bazáriky

 
 

Novou tradíciou sa od jari 
stali burzy vecí a potrieb – pre 
deti aj pre dospelých. Tá naj-
bližšia sa uskutoční už túto 
sobotu 16. júla v poobedných 
hodinách od 16.00 – 19.00 h.
  

Otváracie hodiny – každý 
pracovný deň od 8:00 – 
22:00 hod, počas víkendu 
od 9:00 – 22:00 hod. 
Kompletný program a ďalšie 
informácie o Monsters café 
and bar nájdete priamo na 
www.monsterscafe.sk alebo 
na FB stránke Monsterscafe.
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